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رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان با 
اشاره به بعضی مشکلات در تأمین قطعات واگن های مترو گفت: قبل از اینکه 
مشکلات جدی رخ دهد، درباره تأمین قطعات موردنیاز باید تلاش لازم صورت 
گیرد. ابوالفضل قربانی در صدوپنجاه وپنجمین جلســه شورای اسلامی شهر 
اصفهان در تذکری با اشاره به تقدیر از کارکنان مترو که امانت های مردم را به دست 

آن ها سپرده بودند، اظهار کرد: هفته گذشته به مناسبت اینکه تعدادی از کارمندان 
مترو و افراد پای سکو امانت های مردم را که رقم های سنگین داشت و تعدادش 

زیاد بود به دست آن ها سپردند، مراسم تقدیری برگزار شد.
وی افزود: مدیران و کارکنان مترو در حال تلاش برای ارائه خدمات مناسب به 
مردم هستند و هر روز که می گذرد، احساس می شود که این اقدامات رو به بهبود 
است اما چند نکته را باید مطرح کرد؛ نخست اینکه در تأمین قطعات مربوط به 
واگن ها دچار مشکل هستیم و باید قبل از اینکه مشکلات جدی رخ دهد، درباره 

تأمین قطعات موردنیاز تلاش لازم صورت گیرد.
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شــورای اسلامی شهر اصفهان 

گفت: این موضوع از ردیف هایی است که باید به صورت کامل تأمین شود.
 قربانی ادامه داد: حضور جمعیت مســافران در ســاعاتی که در اوج نیســت، 
نشــان می دهد که برای افزودن تعداد واگن ها و رام هــای قطارها باید تلاش 
بیشتری صورت گیرد، هرچند در هفته گذشته پیگیری هایی در این باره انجام شد، 
اما باید این اقدامات ادامه پیدا کند. وی تأکید کرد: قیمت مربوط به استفاده از 

مترو باید به قیمت مناسب تر و واقعی تر برسد.
شهرداری چمگردان به استناد مجوز شورای محترم اسلامی شهرچمگردان )۳۵۱ / ۱۴۰۲/ ش( ، درنظردارد نسبت به:

 ۱- تجدید مزایده عمومی فروش خودروی نیسان به شرح و مشخصات زیر اقدام نماید:

شماره پلاكسال تولیدنوع خودروردیف

23 - 567 ی 137936نیسان 12400

متقاضیان می توانند حداكثر تا روز دو شنبه مورخ 12/ 09 / 1403 جهت دریافت اسناد شركت در مزایده به سامانه ستاد 
)setad iran.ir( مراجعه و تا روز پنج شنبه مورخ 22/ 9 / 1403 نسبت به بارگذاری پیشنهاد قیمت در سامانه اقدام فرمایند .

هزینه چاپ آگهی در روزنامه ، كارشناسی ، تعویض پلاك خودرو و همچنین ۱۰ درصد مالیات بر ارزش افزوده بعهده برنده مزایده می باشد.
شماره تماس شهرداری: 52240471

 متقاضیان جهت بازدید از ماشین آلات با شماره همراه 09132360239 آقای بهروز علیخانی تماس حاصل فرمایند.

ارشــد نظامی آجا در اســتان های اصفهان، یزد و چهارمحال وبختیاری گفت: 
همانطور که امامین انقلاب فرمودند خانواده شهدا ذخایر انقلاب هستند و باید 
مقابل آنها قامت خم کرده و در برابر مناعت طبع و عزت  نفس شان تعظیم کنیم.

به گزارش »تسنیم«، امیر سرتیپ دوم محســن کرمی در اجلاسیه سه هزار و 
124 شهید ارتش جمهوری اســلامی ایران در استان اصفهان ضمن تسلیت به 
مناسبت  فرا رسیدن ایام فاطمیه و شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( اظهار کرد: 
سلام بر آنانی که از نفس افتادند تا از نفس نیفتیم؛ قامت راست کردند تا قامت 
خم نکنیم؛ به خاک افتادند تا به خاک نیفتیم؛ سلام بر آنانی که رفتند تا بمانند و 

نمانند تا بمریدند؛ سلام بر شهدا!
وی در ادامه به خانواده های شهدای حاضر در جلسه خیر مقدم گفت و افزود: آن 
روز که فرمان دفاع از حریم و حریت نظام جمهوری اسلامی گل کرد، عطر اطلاعت 
از فرمان امام)ره( در گلســتان وطن پیچید و قلب مردمان این آب و خاک به 

حضور دلاور مردان ارتش اسلام مطمئن و محکم شد.
ارشد نظامی آجا در استان های اصفهان، یزد و چهارمحال وبختیاری خاطرنشان 
کرد:صمیمانه ترین سلام و درودهای برخاسته از دل سربازان جان  بر کف ولایت، 
به مردان عرصه شــهادت؛ آن ســرایندگان قصیده ماندگار سال های حماسه و 
خون؛ مردانی که پهنه رزم شان آسمان، زمین و دریا بود و گل ها را پاس داشتند 

تا بهار بماند.
وی ادامه داد: سلام بر سلحشورانی که عزت شان را از پشتیبانی ملت به دست 

آوردند و رتبه هایشان نشــان از رضایت رهبری داشــت؛ غیور مردانی که برای 
دشمنان، آیات عقاب بودند و برای مردم، سواران مرکب امید و اطمینان و ترجمان 

ارِ رُحَمَاءُ بَیْنَهُمْ. اءُ عَلَى الْكُفَّ زیبای أَشِدَّ
امیر ســرتیپ دوم کرمی با بیان اینکه همان طور که امامیــن انقلاب فرمودند، 
خانواده های شهدا ذخایر انقلاب هستند، گفت: سلام بر ستارگانی که با سعی و 
صفای خویش، مروه ماندگاری این نظام الهی شدند اما در این سیر و سلوک الی 
ا...، علاوه بر شهیدان عالی مقام، افسران انقلابی و درجه داران مؤمن، کارمندان 
متعهد و سربازان دلاور ارتش انقلابی، باید از صبر و استقامت خانواده های معظم 
شهدا تجلیل به عمل آوریم و در مقابل آنها قامت خم کرده و در برابر مناعت طبع 

و عزت  نفس شان تعظیم کنیم.
وی ادامه داد: خانواده های شهدا در فقدان مسافران بهشت دل های پاک شان 
را با صبر زنده نگه داشتند تا مشــمول لطف الهی باشند و همراه با پویندگان راه 
شهیدان در ارتش اسلام، به مصداق بیان روح بخش »وَمِنهُم مَن یَنتَظِرُ«، چشم 

در راه مقصد و مقصود عزیزان شهیدشان دارند.
ارشد نظامی آجا در استان های اصفهان، یزد و چهارمحال وبختیاری گفت: امروز 
باید کارنامه درخشان ارتش انقلابی را نه تنها در همت و اخلاص شهیدان آسمانی، 
که در صبر و استقامت پدران، مادران، همسران و فرزندان شهید، مهاجران راه خدا 
و رهروان مسیر حق و حقیقت مشاهده کرد و امیدواریم که شایسته ادامه مسیر 

مقدس و نورانی شهیدان و خدمت به خانواده شامخ آنها باشیم.

رئیس کمیسیون هوشمندسازی شورای اسلامی شهر اصفهان:

تأمین قطعات واگن های مترو نیازمند پرداخت کامل ردیف بودجه است

ارشد نظامی آجا در استان های اصفهان، یزد و چهارمحال وبختیاری:

خانواده شهدا ذخایر انقلاب هستند

آگهی تجدید مزایده

حسین دهقان - شهردار میمه

نوبت دوم

م الف: 182۹۵08

 شهرداری میمه به استناد مجوز شــماره های 401/31 مورخ 1403/3/3 و 401/102 مورخ 1402/6/11 و 401/228 و 401/229 مورخ 1403/8/3 

شورای محترم اسلامی شهر میمه در نظر دارد ازطریق تجدید مزایده عمومی نسبت به فروش یک قطعه زمین و واگذاری 3 واحد تجاری در سطح 

شهر میمه به صورت استیجاری اقدام نماید لذا متقاضیان می توانند از تاریخ درج آگهی در روزنامه حداكثر تا تاریخ ۱۴۰۳/9/۳ به سایت الکترونیکی 

ستاد ایران مراجعه و نسبت به دریافت فرم مربوط به شــركت در مزایده اقدام و یا جهت کسب اطلاعات با شماره تلفن45422434 – 031 این 

شهرداری تماس حاصل و یا به سایت WWW.meymeh.ir مراجعه نمایند. ضمناً شهرداری در رد یا قبول یک یا تمام پیشنهادات مختاراست و 

هزینه چاپ آگهی بعهده برنده مزایده می باشد. 

  

با نگاهی به بارش های مهر؛ ۲۶ استان کشور  با بی هنجاری منفی بارش نسبت به بلندمدت مواجه شدند

پاییزی که شِبهِ تابستان است!

 تأثیر خشکی »زاینده رود« 
 بر کاهش ورود گردشگران 

به اصفهان
 »شهر زندگی«

در شعار!
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 ۱۰ هزار هکتار از مزارع شهرستان اصفهان 
زیر کشت می رود

دورریز  نان در اصفهان کمتر از متوسط 
کشوری است

 بازاری که دیگر طلایی نیست  بازاری که دیگر طلایی نیست 
 چالش های صنعت طلا در اصفهان، از سکه های تقلبی تا کاهش کارگاه های تولیدی 

رفع مشکل ناترازی 
انرژی نیازمند برنامه 

بلندمدت است

سرقت بعد از ۱۳ سال 
روند کاهشی دارد

ارتش می تواند بازوی 
مدیریت اصفهان در 

مسیر توسعه باشد
استاندار اصفهان به موضوع رفع تصرف ها در بازار تاریخی

 ورود کند؛
این یک مطالبه عمومی است
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اولین گلزن سپاهان در لیگ، اولین گلزن 
طلایی ها در جام حذفی 

 قیام کاوه به کفش طلا قیام کاوه به کفش طلا
ختم می شود؟ختم می شود؟

اولین گلــزن ســپاهان در لیگ 24، 
اولین گلزن این تیــم در جام حذفی 
هم شــد تا نشــان دهد گاهی هم در 

فوتبال ایران...



 دوشنبه ۵ آذر ۱۴۰۳ / ۲۳ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۵ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۵

 رئیس دانشگاه کاشان خبرداد

گسترش همکاری پارک فناوری پردیس و دانشگاه کاشان
تفاهم نامه همکاری میان پارک فناوری پردیس و دانشگاه کاشان به منظور کمک به بهبود فضای کسب 
و کار فناورانه در کاشان و توسعه همکاری در زمینه های نوآوری و ایجاد مرکز نوآوری مشترک منعقد 
شد. به گزارش »ایســنا«، با حضور مهدی صفاری نیا رئیس پارک فناوری پردیس و بهزاد سلطانی 
رئیس دانشگاه کاشــان تفاهم نامه همکاری میان این دو مجموعه به امضا رسید. به نقل از منطقه 
بین المللی نوآوری ایران، در این تفاهم نامه که در ۷ بند تهیه شده است، ایجاد و گسترش همکاری های 
کارآفرینی، نوآوری و توسعه فناوری با هدف گسترش زیست بوم نوآوری و فناوری منطقه کاشان به 
ویژه در حوزه های نساجی و فرش، گردشگری و صنایع خلاق، گلاب و گیاهان دارویی، صنایع معدنی و 

فولاد و آینده نگری برای گسترش صنایع با فناوری بالا مورد توجه قرار گرفته است.

رئیس سازمان  فرهنگی   ، اجتماعی  و ورزشی شهرداری کاشان:

دومین رویداد رقابتی نوآوری های بانوان و آقایان توان یاب 
برگزار می شود

رئیس ســازمان  فرهنگی ، اجتماعی  و ورزشی شهرداری کاشــان از برگزاری دومین رویداد رقابتی 
نوآوری های بانوان و آقایان توان یاب خبر داد. محمدعلی فرجی در گفت وگو با »ایســنا«، اظهار کرد: 
هدف از برگزاری رویداد نـبـــات، افزایش آگاهی جامعه نسبت به توانمندی های معلولان، کمک به 
شکوفایی توانایی های بالقوه و تشویق به انجام فعالیت های متنوع این گروه از شهروندان است. وی 
در تشریح این رویداد، افزود: شــهروندان دارای معلولیت های جسمی، حرکتی، ذهنی، افراد دارای 
اختلالات بینایی و شنوایی از جمله گروه ها و مخاطبان این رویداد هستند. رئیس سازمان  فرهنگی ، 
اجتماعی  و ورزشی شهرداری کاشان تصریح کرد: این رویداد در بخش های علمی، فرهنگی، هنری، 
قرآنی، رسانه ای و مهارتی با هدف کمک به تقویت مهارت و خودباوری افراد دارای معلولیت طراحی 
شده است. فرجی گفت: جشنواره نبات، در قالب سه مرحله ثبت نام، ارائه آثار و ارزیابی انجام می شود 
و مهلت ارسال اثر تا ۵ آذر است که علاقه مندان می توانند با مراجعه به سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری کاشان به نشانی بلوار دانشجو، جنب پارک آیت ا... مدنی فرم ثبت نام را دریافت کنند. 
وی افزود: داوری آثار دریافت شده، بعد از پایان زمان دریافت آثار آغاز شده و آثار برگزیده در بخش های 

مختلف معرفی و مورد تقدیر قرار خواهد گرفت.

سارقان با ۳۰ فقره زورگیری در  شاهین شهر  دستگیر  شدند
فرمانده انتظامی شهرستان شاهین شهر گفت: سه سارقی که در پوشش مأمور اقدام به زورگیری و 
سرقت در یکی از مناطق صنعتی حومه این شهرستان می کردند با ۳۰ فقره سرقت در عملیاتی ضربتی 
دستگیر شــدند. ســرهنگ هادی کیان مهر در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: در پی وقوع چند فقره 
زورگیری در سطح شهرک های صنعتی حومه شاهین شهر، بررسی موضوع به صورت ویژه در دستور 
کار پلیس آگاهی این فرماندهی قرار گرفت. وی افزود: در بررســی اولیه مشخص شد سه سارق با 
تهیه لباس سربازی به همراه بی سیم و کلت کمری قلابی، به وسیله یک دستگاه وانت پراید با پلاک 
جعلی در ساعات خلوت با پرسه زنی در سطح شهرک های صنعتی تحت پوشش مأمور مالباختگان را 
سوار خودرو کرده و در مکانی خلوت با تهدید سلاح سرد اموالشان را سرقت می بردند. فرمانده انتظامی 
شهرستان شاهین شهر بیان کرد: کارآگاهان پلیس آگاهی تحقیقات تخصصی خود را برای دستگیری 
متهمان آغاز تا اینکه جمعه شب خودروی سارقان را هنگام ارتکاب جرم در یکی از شهرک های صنعتی 
شناسایی و در عملیاتی ضربتی هر سه سارق را دستگیر کردند. این مقام انتظامی با اشاره به کشف 
اقلامی شامل بی سیم و کلت کمری قلابی از سارقان خاطر نشان کرد: متهمان پس از انتقال به پلیس 
آگاهی در تحقیقات اولیه به ۳۰ فقره زورگیری در ســطح شهرک های صنعتی حومه شاهین شهر و 

اصفهان اعتراف  کردند که پس از تشکیل پرونده به مرجع قضایی تحویل داده شدند.

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خبر داد

رفع چالش های جاده بهارستان-اصفهان تا ۲ هفته آینده
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان 
از خط کشــی، نصب تابلوهای راهنمایی و رانندگی و همچنین تکمیل 
روشنایی اتوبان شــرق اصفهان و جاده بهارســتان طی دو هفته آینده 

خبر داد.
به گزارش »تســنیم«، عملیات احداث آزادراه شــرق اصفهان )رینگ 
چهارم ترافیکی( از اواسط دهه 9۰ شروع شــد و بخش های زیادی از 
آن در دو سال اخیر به بهره برداری رســید؛ در چند ماه اخیر نیز عملیات 
روکش آسفالت آن انجام شده اســت؛ با این حال، هنوز قسمت های 
زیادی از این کمربندی به ویژه در فاصله پل سپاهان شهر تا میدان تره بار 

خط کشی نشده و تابلوهای راهنمایی و رانندگی ندارد.
علاوه بر این در جاده بهارســتان نیز هنوز روشــنایی وجود ندارد و این 
مسئله با توجه به حجم تردد ماشین های سنگین و شخصی و همچنین 
میزان بار ترافیکی سنگین آن بسیار خطرناک است و ایمنی شهروندان 
را در مخاطره قرار داده و موجب گلایه بســیاری از ساکنین این نواحی 

شده است.

مردم چه می گویند؟ 
یکی از شــهروندان اصفهانی در رابطه با این موضوع گفت: مدتی است 
که اتوبان کمربندی شرق اصفهان؛ حد فاصله پل سپاهان شهر تا میدان 
تره بار آسفالت شده و از این بابت شرایط خوبی دارد، اما هنوز خط کشی 
نشده و تابلوی راهنما هم ندارد؛ متأســفانه کمربندی با این عظمت را 

همینطور به حال خودش رها کرده و رفته اند.
یکی دیگر از شــهروندان اصفهانی پیرامون همین موضوع به خبرنگار 
»تســنیم« گفت: این قســمت از جاده بهارســتان به اصفهان بسیار 
خطرناک و شلوغ است و معمولًا ترافیک زیادی دارد اما هنوز خط کشی 
ندارد و هیچگونه تابلو علائم راهنمای رانندگی هم در آن نصب نشده چرا 

مسئولین به این موضوع رسیدگی نمی کنند؟
مهدی فقهی؛ معاون راهــداری اداره کل راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
اســتان اصفهان گفت: براســاس تفاهم نامه ای که در دو ســال گذشته با 
 شهرداری اصفهان در خصوص ادامه و تکمیل رینگ 4 از تقاطع غیرهم سطح 
شهید ســردار ســلیمانی )میدان میوه و تره بار( تا سپاهان شهر داشتیم، 

اقدامات خوبی توسط شهرداری اصفهان در این محور شروع شد.
وی با بیان اینکــه تفاهم نامه پیرامون تعریض، ارتقــای رفیوژ میانی و 
روشنایی این محور به امضا رسیده بود، افزود: همانطور که گفتید در این 
محور آسفالت خوبی انجام و برخی مقاطع اصلاح شده و برخی دیگر از 

مقاطع نیز به صورت محیط های کارگاهی در حال تکمیل است.

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان 
گفت: با توجه به حجم تردد ماشین های سنگین و همچنین ترددهای 
شــهری و لزوم ایمنی این منطقه، ما در دو هفته گذشــته مکاتباتی با 
شهرداری اصفهان داشتیم و از آنها درخواســت کردیم که خط کشی و 

نصب تابلوهای ایمنی در مقاطعی که تکمیل شده، حتماً انجام شود.
وی ادامه داد: در همین رابطه عزیزان شهرداری قول دادند که ظرف یک 
تا دو هفته آینده این مهم عملیاتی خواهد شد، زیرا مقدمات کار فراهم و 
پیمان کار این محور انتخاب شده است و ان شاءا... خط کشی آن ظرف 

یک یا دو هفته آینده انجام خواهد شد.
فقهی دربــاره زمان تکمیل پــروژه اتوبان شــرق اصفهــان و جاده 
بهارســتان-اصفهان گفت: این پروژه همچنان ادامه خواهد داشت 
چون تقاطع غیرهم ســطح می خورد و برخی از مقاطع نیز به صورت 
محیط های کارگاهی درحال انجام عملیات هســتند و این عملیات 
حدوداً یک یا دو ســال آینده ادامه خواهد داشــت، اما مقاطعی که 

آسفالت شده، قطعاً ایمن سازی خواهد شد
وی افزود: در این خصــوص هم مکاتبات لازم را انجــام داده ایم که 
ایمن سازی اتوبان به بعد اتمام پروژه موکول نشود، بلکه هر مقطعی 

که تکمیل شد، بلافاصله ایمن سازی آن هم انجام شود.

 روشنایی جاده بهارستان ظرف ۱۰ روز آینده تکمیل خواهد شد 
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان 
در پاسخ این سئوال که مشکل روشنایی جاده بهارستان به اصفهان چه 
زمانی حل خواهد شد، گفت: محدوده پل راه آهن تا بهارستان جزو جاده 
بهارستان به اصفهان محسوب می شود و خوشبختانه همان طور که قول 
داده بودیم، عملیات اجرای روکش آسفالت، حفاظ میانی و خط کشی 
 آن کامل شــده و اما هنوز جای کار دارد؛ البته سیستم روشنایی جاده 

در دست تکمیل است.
وی ادامــه داد: ایــن محــدوده حــدود ۷ یــا 8 کیلومتــر اســت و 
در حال حاضر شــبکه آن کامل شــده و ظــرف یک یــا دو هفته آینده 
پیمان کاری که عملیات اجرای روشــنایی را بر عهــده گرفته، نواقص 
آن را برطــرف خواهد کرد تــا ان شــاءا...بتوانیم در فاز اول شــبکه و 
 روشــنایی این محور را تا بهارســتان و در قطعه دوم تا گردنه لاشــتر 

کامل کنیم.
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان 
تأکید کرد: برای اجرای عملیات روشنایی این محور پیمانکار انتخاب و 
عملیات اجرایی آن طی هفته آینده شروع خواهد شد و پس از بر طرف 

کردن نواقص ظرف ده روز آینده روشنایی این محور کامل خواهد شد.

امام جمعه ورزنه گفت: مســئولان نسبت به فعال 
شدن شهرک صنعتی ورزنه تلاش کنند و با توجه به 
اینکه در این شهرستان ظرفیت بسیار خوبی برای 
صنعت وجود دارد، نگاه ویژه ای به این شهرستان 

داشته باشند.
حجت الاســلام و المســلمین محمد شیاسی به 
رهاسازی آب برای کشاورزان اشــاره و تأکید کرد: 
با پیگیری مسئولان استانی بازگشایی زاینده رود 
جهت کشت پاییزه کشــاورزان برنامه ریزی شده 
اســت، در این راســتا باید به بازگشــایی در وقت 
مناســب توجه بیشــتری داشته باشــند که مورد 

استفاده کشاورزان قرار گیرد.
وی به وضعیت ضعیف صنعتی در شهرستان اشاره 

و تصریح کرد: مســئولان نســبت به فعال شدن 
شــهرک صنعتی ورزنه تلاش کنند و بــا توجه به 
اینکه در این شهرستان ظرفیت بسیار خوبی برای 
صنعت وجود دارد، نگاه ویژه ای به این شهرستان 

داشته باشند.
امام جمعه ورزنه با اشاره به وضعیت تورم و گرانی 
گفت: دولت و مجلس باید نسبت به تورم و گرانی 
که در جامعه وجود دارد، توجه کنند، زیرا مشــکل 
اساسی مردم وضعیت اقتصادی و معیشت است، 
در این راســتا اگر نظارت ها بر بازار تقویت شــود، 

بسیاری از مشکلات بر طرف خواهد شد.

امام جمعه ورزنه:

مسئولان برای فعال شدن شهرک صنعتی ورزنه تلاش کنند

سرپرست فرمانداری ویژه کاشان گفت: حل مشکلات و معضلات موجود در شهرستان با مشارکت مردم حل می شود.
به گزارش »مهر«، مجتبی راعی در نشست با کارکنان فرمانداری و بخشداری های تابعه شهرستان کاشان اظهار کرد: بررسی و ارزیابی اقدامات و نحوه فعالیت 

دستگاه های اجرایی مورد احصا قرار گرفته و برنامه ریزی برای تدابیر لازم انجام می شود.
وی ابراز کرد: ملاک ما در تغییر مدیریت دستگاه های اجرایی نباید نگاه سیاسی و حزبی باشد بلکه کارآمدی و شایستگی افراد ملاک عمل خواهد بود.

سرپرست فرمانداری ویژه کاشان تصریح کرد: در شهرستان کاشان دولت بسترساز اجرای فعالیت ها با مشارکت مردم خواهد بود و جامعه هدف ما اقشار مختلف 
مردم هستند که این مهم مورد توجه و تأکید خواهد بود.

وی در ادامه تأکید کرد: مشکلات بسیاری در شهرستان وجود دارد که لازم است با اولویت بندی به حل مباحث پرداخته شود و در کارگروه های شهرستان هر کارگروه 
بتواند مشکلات اساسی را در برنامه خود قرار دهد با وجود این، حل این مشکلات و معضلات با مشارکت مردم امکانپذیر است.

راعی با اشاره به ضرورت ارتباط و تعامل سازنده بین دستگاه ها و بهره گیری از نقطه نظرات مردمی در حوزه های مختلف در جهت حل مسائل و مشکلات و پیشرفت 
و تعالی شهرستان خاطرنشان کرد: تمام دستگاه ها و ادارات شهرستان باید حداکثر تلاش خود را در جهت رضایتمندی مردم و تکریم ارباب رجوع انجام دهند.

خبر روزحل مشکلات شهرستان کاشان با مشارکت مردم امکانپذیر است

عکس خبر

 گشایش نمایشگاه 
اقتصاد مقاومتی در 

شهر جندق
به مناسبت گرامیداشت هفته 
بســیج نمایشــگاه اقتصــاد 
مقاومتــی در شــهر جنــدق 
گشایش یافت. این نمایشگاه 
بــرای معرفی توانمندســازی 
طرح های اقتصاد مقاومتی در 

۲۶ غرفه برپا شده است.

رئیس اداره  محیط زیست کاشان:

پرندگان مهاجر  را شکار  یا  زخمی نکنید
رئیس اداره  حفاظت محیط زیســت شهرستان کاشــان گفت: پرندگان مهاجر، در فصل پاییز از نقاط 
سردسیر به نقاط گرمسیری مهاجرت می کنند و دشت کاشان، محلی برای استراحت موقت آنها در این 
مسیر است و از شهروندان درخواست داریم، پرندگان مهاجر که عمده آنها آبزی هستند را شکار یا زخمی 
نکنند. الهیار دولتخواه در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: گونه های مهاجر وقتی به منابع آبی شهرها یا 
مزارع بین راه می رسند استراحت مختصری کرده و به راه خود ادامه می دهند که در این مسیر با خطرهای 
اقلیمی، انسانی و محیطی روبه رو می شوند. وی تصریح کرد: دشت کاشان محل عبور و مرور پرندگان 
مهاجر است برخی از این پرندگان مانند عقاب های اســتپی از گونه های ارزشمندی هستند که در یک 
زمان محدودی در مناطق مختلف این دشت قابل مشاهده هستند. رئیس اداره  حفاظت محیط زیست 
شهرستان کاشان نسبت به نگهداری از پرندگان بیمار یا مجروح هشدار داد و افزود: شهروندان پس از 
مشاهده گونه های مهاجر، با اداره حفاظت محیط زیست شهرستان تماس گرفته و پرندگان یا حیوانات 
مجروح را به کارشناســان این اداره تحویل دهند. دولتخواه گفت: مأموران یگان حفاظت این سازمان، 
 در دو ماه اخیر ۵ گروه متخلف شــکار و صید را همراه با دو قبضه اســلحه مجاز و یک قبضه اسلحه در 
ید غیر و ادوات زنده گیری پرندگان دستگیر کرده اند. وی اظهار کرد: پرونده شکارچیان متخلف، همراه با 
لاشه دو رأس میش وحشی، یک رأس قوچ وحشی و یک رأس کل وحشی و ادوات شکار و صید جهت 
پیگیری قانونی به مراجع قضایی فرستاده شده است. رئیس اداره  حفاظت محیط زیست شهرستان 
کاشان، افزود: مأموران یگان حفاظت محیط زیست کاشان از ابتدای سال جاری، هنگام گشت و کنترل 
مناطق تحت حفاظت محیط زیســت، ۲۷ قطعه پرنده از نوع تیهو، کبک، کبوتر چاهی و عقاب و .. را به 
صورت زنده از متخلفان کشف کرده اند که به منظور ادامه حیات در طبیعت رها شده اند. دولتخواه تأکید 
کرد: همکاری مردم و حضور به موقع مأموران یگان حفاظت محیط زیست کاشان، منجر به شناسایی و 
دستگیری ۱۰ شکارچی در شش ماه اول سال جاری قبل از شکار هرگونه جانور شده است. وی افزود: 
نظارت شبانه روزی و برنامه ریزی دقیق نیروهای اجرایی یگان حفاظت و حضور سریع و همیشگی آنها 
در مناطق حفاظت شده و همراهی دوستداران محیط زیست و تعاملات بین بخشی و همکاری سازنده 
نیروی انتظامی از عوامل مؤثر در شناسایی و دستگیری متخلفان بوده است. رئیس اداره  حفاظت محیط 
زیست شهرستان کاشان، تأکید کرد: از مردم با فرهنگ و دوستداران محیط زیست درخواست می کنیم، 
به منظور حفظ انفال الهی و گونه های ارزشــمند حیات وحش و تنوع زیســتی، هرگونه تخلف زیست 

محیطی را با شماره تلفن ۱۵4۰ به اداره های حفاظت محیط زیست گزارش کنند.

رئیس اداره محیط زیست اردستان خبرداد

کشف لاشه ۳ قوچ وحشی از متخلفان شکار
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان اردستان گفت: لاشه سه رأس قوچ وحشی از شکارچیان 
متخلف توسط مأموران یگان محیط زیست شهرســتان اردستان کشف و ضبط شد. حسین شواخی در 
گفت وگو با »ایسنا«، اظهارکرد: مأموران یگان حفاظت اداره محیط  زیست شهرستان اردستان در حین گشت 
و کنترل و کوه پیمایی در رشته کوه های کهیاز )دهنه گنجی و شهریاری( در محدوده دهستان کچومثقال 
متوجه صدای چند شلیک گلوله  می شوند. وی با بیان اینکه نیروهای این اداره بلافاصله اقدام به ردزنی 
می کنند که متوجه حضور یک شکارچی متخلف در کوه می شوند، افزود: پس از اطمینان از حضور شکارچی 
در منطقه با هماهنگی قاضی کشیک و درخواست نیروی کمکی اقدام به تعقیب و گریز خودرو وی کردند و 
نهایتاً شکارچی متخلف به همراه یک نفر راه بلد در کوچه پس کوچه های روستای سرابه دستگیر شد. رئیس 
اداره حفاظت محیط زیست اردستان با اشاره به اینکه در بازجویی از شکارچیان متخلف لاشه ۳ رأس قوچ 
وحشی کشف شد، گفت: با توجه به اینکه شکارچی اقدام به جاسازی اسلحه و ادوات شکار در کوه کرده بود 
و در این خصوص با مأموران یگان حفاظت همکاری نمی کرد، نیروهای اداره محیط زیست یک شبانه روز 
اقدام به گشت زنی و جستجوی دیگر وسایل شکارچی در کوه کردند و موفق به کشف یک قبضه اسلحه 

قاچاقی ام ۱، تعداد قابل توجهی فشنگ و دیگر ادوات شکار در ارتفاعات کوهستانی کچومثقال شدند.

با مسئولان

سرپرست اداره میراث فرهنگی 
نطنز خبرداد

 مرمت آب انبار 
 بازار باغ شهر نطنز 

با اعتبار ۶ میلیارد ریالی
سرپرســت اداره میــراث فرهنگــی، 
گردشگری و صنایع دستی شهرستان نطنز 
از مرمت آب انبار تاریخی بازار باغ شهر نطنز 

با اعتبار ۶ میلیارد ریالی خبر داد.
مهدی مشــهدی در گفت وگو با »تسنیم«، 
ضمن اشــاره به مرمت بناهای ارزشــمند 
شهرســتان نطنز، اظهــار کــرد: مرمت و 
احیای آب انبار بازار باغ شهر تاریخی نطنز 
با تخصیص شش میلیارد ریال اعتبار ملی 

در حال انجام است.
سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی شهرســتان نطنز افزود: 
این آب انبار در محور بازار تاریخی باغ شهر 
نطنز قرار دارد و یکی از بناهای ارزشــمند 
این شــهر بوده و با پیگیری های مکرر این 
اداره، امســال مبلغ شــش میلیارد ریال 
اعتبار از محل اعتبــارات ملی جهت مرمت 
این بنای تاریخی اختصاص یافته اســت. 
وی تأکید کرد: اقدامات اجرایی در مسیر 
مرمت بنا شامل اقدامات حفاظتی همچون 
سبک سازی سقف و برداشتن خاک های 
اضافی، پالونه ســقف و پلاستر سیمان و 
احیای سه عدد از بادگیرهای این آب انبار 

به شکل اولیه در حال انجام است.
مهدوی با بیان اینکه آب انبار بازار باغ شهر 
نطنز به ثبت ملی رســیده اســت، تصریح 
کرد: آب انبار بــازار تاریخــی نطنز متعلق 
 به دوره قاجاریه است که با شماره ۱۵۱99 
 در تاریخ ۲4 اســفند ۱۳84 در فهرســت 

آثار ملی کشور به ثبت رسیده است. 
سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی شهرســتان نطنز با بیان 
اینکه تمام اقدامات برای حفظ آثار نفیس 
تاریخی ایــن منطقه صــورت می پذیرد، 
خاطرنشــان کرد: آب انبارها یکــی از آثار 
 فاخر منطقه اســت کــه مرمــت یکی از

آب انبارها در دستور کار قرار گرفت .

اخبار

استان



همزمانبابازگشاییزایندهرود

۱۰هزارهکتارازمزارعشهرستاناصفهانزیرکشتمیرود
رئیسهیئتمدیرهنظامصنفیکشاورزاناصفهانازکشت۱۰هزارهکتارازمزارعاینشهرستان

همزمانبابازگشاییرودخانهزایندهروددرآذرامسالخبرداد.
حســینوحیدادرگفتوگوبا»ایرنا«اظهارکرد:اینمیزانمعادل۴۰درصدازمســاحتمزارع
زیرکشترفتهدرسالقبلاست؛بدینمعنیکهمقدارآبتخصیصیافتهدرسالجاریاجازهکشت

درگسترهبیشتریازاراضیکشاورزیرانمیدهد.
ویادامهداد:بخشاعظمزمینهایکشاورزیاینشهرستانهمچونسالهایگذشتهبهکشت
غلهاختصاصمییابد.رئیسهیئتمدیرهنظامصنفیکشاورزاناصفهانتصریحکرد:مطابقبا
برنامهریزیهامقرراستباافزایشخروجیسدزایندهرود،آببهمدتششروزدرشبکههای

آبیاریغرباستانجاریشودوپسازآنبرایشرقنیزتخصیصیابد.
وحیداادامهداد:پیشبینیمیشودآبرودخانهزایندهرودهشتمآذربهاصفهانبرسدوپساز

عبورازاینکلانشهردرشبکههایآبیاریشرقشهرستانجاریشود.
درهمینپیوند،معاونحفاظتوبهرهبرداریشــرکتآبمنطقهایاصفهانازافزایشخروجی
سدزایندهرودازشامگاهجمعه)۲آذر(بهمنظوررهاسازیآببرایکشتپاییزهکشاورزاناصفهان
خبرداد.احمدرضاصادقیافزود:میزانذخیرهآبدرســدزایندهروددرزمانحاضر۲۳۸میلیون

مترمکعباست.
بهگزارش»ایرنا«،زایندهرودبهطولبیشاز۴۰۰کیلومتردردهههایاخیربهدلیلبرداشتهای
بیرویهدربالادســت،انتقالآببــهحوضهدیگر،تراکــمجمعیتوتاحدودیکاهشنســبی
بارندگیها،بهیکرودخانهباجریاندورهای،تبدیلودرپاییندستباخشکیمواجهشدهاست.

مدیرکلغلهوخدماتبازرگانیاصفهان:

دورریزناندراصفهانکمترازمتوسطکشوریاست
مدیرکلغلهوخدماتبازرگانیاصفهانگفت:براساسنظرکارشناسان۱۰تا۳۰درصدنانتولیدی
درنانواییهایکشوربهضایعاتتبدیلمیشودکهاینعدددراستاناصفهان5تا۶درصداست.

بهگزارش»ایرنا«،محســنضیائیدرآیینتجلیلازفعالانعرصهاطلاعرسانیدرزمینهعملکرد
زنجیرهگندم،آردونانوکالاهایاساسیاستاندرادارهکلغلهاصفهانافزود:پرچماصفهاندر
موضوعآردوناندرکشوربالاستواینموضوعبافرهنگواعتقاداتمردماینخطهارتباطدارد.
ویادامهداد:اصفهاندرزمینهاســتفادهازآردباســبوسگیریبالادرکشــورپیشروستوآرد
روستاییایناستاناز۱5سالگذشتهتاکنون7درصدسبوسگیریمیشود،درصورتیکهاین

رقمدرهمهاستانها۱۲تا۱5درصداست.
مدیرکلغلهوخدماتبازرگانیاصفهاناظهارکرد:یکیازویژگیهاینانکامل،سبوسگیریزیر

5درصداستوماراهچندانیتارسیدنبهاینرقمنداریم.
ویبااشارهبهمدرنبودنکارخانجاتآردایناستاناضافهکرد:دستگاههاوتولیدات۱۱کارخانهاز

مجموع۱۹کارخانهتولیدآرداستانحتیازکشورهایاروپایینیزبهتروباکیفیتتراست.
ضیائیبااشارهبهاینکهسازمانبهداشتجهانیاصفهانرااز۱۲سالاخیربهعنوانپایلوت)آزمونه(
قلبسالمبرگزیدهاست،اظهارکرد:اینسازمانسلامتانسانرابهغذایسالمبهخصوصنان

مرتبطکردهاست.
مدیرکلغلهوخدماتبازرگانیاصفهانخاطرنشانکرد:ازسویدیگراینخطهدر۱۲سالاخیربه
عنوانپایتختنانهایسنتیدرکشورانتخابشدهاستوایننشان)برند(کهبرمبنایکیفیت،

بهداشتنانواییوآموزشهایمرتبطاعطامیشود،تنهابهاصفهانتعلقدارد.
ضیاییبابیاناینکهاستاناصفهاندارای۴۸۰۰واحدنانواییفعالاست،گفت:ازسالگذشتهروز
۳۱فروردینبهعنوان»روزملیگندموآردونان«نامگذاریشــدهاســتوبناداریمبابرگزاری

همایشیدراینروزازنانوایان،کارخانجاتوکشاورزاننمونهاستانتجلیلکنیم.

صنعتطلاوجواهردراصفهانباچالشهاییمانند
کاهشکارگاههایتولیدی،گسترشتخلفاتوکمتر
شدنتقاضابرایمصنوعاتمواجهاست؛کارشناسانمعتقدندحمایت
ازخریدمصنوعاتطلا،تقویتنظارتومدیریتاصولیبازارمیتواند

رونقاقتصادیرابهاینصنعتارزشمندبازگرداند.
بهگزارش»ایرنا«،صنعتطلاوجواهریکیازقدیمیترینومهمترین
صنایعکشورمحسوبمیشودکهنهتنهابهعنوانذخیرهارزشمندبلکه
بهعنوانعاملاشتغالزاییورونقاقتصادینقشمهمیدرتوسعهورفاه
کشورایفامیکند؛بااینحال،کارشناساندراصفهانمعتقدندمسائلی
مانندتغییراتبازارواتخاذبرخیسیاســتهاینادرستدرسالهای

گذشتهاینصنعتراباچالشمواجهکردهاست.
طلاوجواهردراستاناصفهانیکصنعتقابلتوجهاستبهگونهای
کهبخشقابلتوجهــیازمصنوعاتطلایکشــوردراینخطهتولید
میشودواکنون۶۶۳کارگاهکددارطلادرآنفعالاستامابررسیآمار
واطلاعاتنشــانمیدهدکهاینصنعتدراصفهاننیزدرسالهای
گذشتهباچالشهاییمواجهشدهبهطوریکهتعدادکارگاههایفعال
کاهشیافتهاســت.بهگفتهعضوهیئتمدیرهاتحادیهطلاوجواهر
استاناصفهان،رکودبازارمصنوعاتطلاناشیازسیاستهاییاست
کهمردمرابهسمتخریدسکهوطلایآبشدهسوقدادهاست؛این
روندباعثکاهشتعــدادکارگاههایتولیدمصنوعاتطلادراســتان
اصفهــانشــدهواز۱۶۰۰کارگاه،اکنونتنهاحــدود۳۰درصدوباتوان

۲۰درصدفعالیتدارند.
ابراهیمحبیباللهــی،درگفتوگوبا»ایرنا«افزود:وجودســکههای
تقلبــی،تولیدپلاکهــایبیکیفیت،چالشهــاینظارتیوکاهش
تمایلبهخریدمصنوعاتازجملهمواردیاســتکهآیندهاینصنعت

راتهدیدمیکند.
وییکیازمعضلاتبزرگبازارطلاراظهورسکههایتقلبیوپلاکهای
بیکیفیتدانستوگفت:اینپلاکهاهرچندبابستهبندیهایشکیل
وقیمتهایمتنوععرضهمیشودامابهدلیلنبودنظارتکافیوضعف
دراطلاعرسانی،بهویژهدربرخیشهرستانهایاطرافکهنظارتکمتری

وجوددارد،بهفروشمیرسند.
اینکارشــناسبابیاناینکهتشــخیصاصالتســکههاییازجمله
»پارســیان«بهدلیلوجودنشــانههایخاصوبستهبندیضدجعل
تا۸5درصدامکانپذیراســت،تأکیدکرد:تنهاراهمطمئنبرایخرید،
مراجعهبهفروشــندگانمعتبروتأییداصالتکالاتوســطکارشناسان

اتحادیهیادادگستریاست.

حبیباللهیاضافهکرد:اتحادیهطلاوجواهربهمنظورمقابلهباتقلب،
بستهبندیهایایمنوضدجعلمشابهاسکناسطراحیکردهاست
کهبهطورمداومبهروزرسانیمیشوداماتزریقسکههایارزانقیمت
توســطبانکمرکزیمیتواندازایجادحبابقیمتیجلوگیریکردهو

راهکاریمؤثرتربرایتنظیمبازارایننوعازسکههاخواهدبود.

برایبهبودشرایطبازارطلاچهبایدکرد؟
باتوجهبهچالشهاومشکلاتموجوددرصنعتطلا،برخیکارشناسان
راهکارهاییمانندعرصهســکههایارزانقیمتتوسطبانکمرکزی،
تشــویقبهخریدمصنوعاتطلاوپرهیزازخریدطلایدســتدومو
آبشــدهرابرایرفعاینمعضلاتپیشــنهادمیکنند.عضواتحادیه
طلاوجواهراصفهانتأکیدکرد:تزریقمداومسکههایارزانقیمتو
دروزنهایمختلفتوســطبانکمرکزیودولتمیتواندمانعورود

سکههایکادوییدربازارشودواعتمادعمومیرابازگرداند.
حبیبالهینظارتادارهاســتانداردرافصلیومحدوددانستوگفت:
بابازرســیفصلیوســالیانهامکانرصدهمهتخلفاتوجودنداردو
بایدباتقویتنظارتدائمیوتأمینبودجــهونیرودرادارههاییمانند

استاندارد،امکانرصدبهتربازاردرسراسرکشورفراهمشود.
ویهمچنینخواستارمنعتولیدســکههایپارسیانباشیوهکنونیو
اصلاحروشتولیدوعرضهآنشدوافزود:اینسکههاباشرایطفعلی
نهتنهاتأثیرمثبتیبراقتصادندارندبلکهاعتمادعمومیرانیزخدشهدار
میکنند.ویتصریحکرد:تشــویقبهخریدمصنوعــاتطلانیزباعث
افزایشتولید،رونقصادراتوایجاداشــتغالدرزنجیرهصنعتطلا
خواهدشــدوخریدمصنوعاتطلا،کلیدپایانرکودصنعتطلاست.
بهگفتهوی،درزمانحاضردرکشورمصنوعاتیازطلاتولیدمیشودکه
مردممیتوانندباپرداختکمتریننرخدستمزد،طلاییباکیفیتودر
عینحالنووقابلاستفادهروزمرهراخریداریکنندودرعینحالحفظ

سرمایهنیزانجامدادهاند.

طلایآبشدهنخرید
اینکارشناسبابیاناینکهخریدطلایدستدومیعنیخریدجنسی
کهاصالتآنموردتأییدوقابلرصدوپیگیرینیست،ازمردمخواست
ازخریدطلایدســتدوماجتنابکنندزیرانظارتیبررویآنوجود
نداردوبیشترطلاهایدستدومدربازاربانرخاجرتخاصیفروخته

میشودکهبابعضیازطلاهاینووتولیدروزبرابراست.
حبیباللهیتأکیدکرد:مصنوعاتنودربازارایرانبافاکتوررسمیخرید

وفروشمیشونددرحالیکهسکههایپارسیانیاطلایدستدوم
هیچفاکتوررســمینداردوخریدامنبرایمــردم،همانمصنوعات
طلاهســتند.وی،خریدمصنوعاتطلابهجایسکهوطلایآبشده
راگامیمؤثردرحمایتازصنعتطلادانســتوگفت:اینکارعلاوهبر
اشتغالزاییدراینحوزهوتأمینمعیشتهزاراننفرمیتواندبهرونق

اینصنعتکمکواشتغالکارگرانراحفظکند.
کارشــناسفلزاتگرانبهایادارهکلاســتاندارداصفهــاننیزگفت:
پلاکهایپارسیانبهعنوانیکنوعسرمایهگذاریکوچکبینمردم
محبوبیتپیداکردهانداماباتوجهبهتقاضایبالا،نمونههایتقلبینیزدر
بازاروجوددارد؛بنابراین،شناختراههایتشخیصاصالتاینپلاکها

برایهرخریداریضروریاست.
سلمانطاهریدرگفتوگوبا»ایرنا«افزود:وجودهولوگرامباکیفیت
ومشخصاتدقیقبررویبســتهبندی،نشاندهندهاصالتمحصول
اســت.ویادامهداد:همهاطلاعــاتمربوطبهپــلاکازجملهوزن،
عیار،کداستانداردونامتولیدکنندهبایدبهصورتخواناودقیقبرروی

بستهبندیدرجشدهباشد.
ویهمچنینبهکیفیتبســتهبندیاینپلاکهااشــارهکردوگفت:
بستهبندیاصلیپلاکهایپارسیانازکیفیتبالاییبرخورداراستو
هیچگونهایرادظاهریمانندپارگییاچسبخوردگینداردورنگپلاک
بایدیکدستوهماهنگبارنگطلای۱۸عیارباشد،پلاکهایتقلبی
ممکناســترنگزردغیرطبیعییارگههایرنگیداشتهباشند.وی
تأکیدکرد:پلاکهایاصلیازلحاظکیفیتساختبسیاربالاهستندو

هیچگونهایرادظاهریمانندخطوخشیالکهندارند.
اینکارشــناسبهمردمتوصیهکرد:موقعخریدهمیشــهبهســراغ
فروشندگانمعتبرودارایمجوزبرویدوبهایننکتهتوجهکنیدکهاگر
قیمتیبسیارپایینترازبازاربراییکپلاکپارسیانارائهشد،امکان
تقلبیبودنآنوجوددارد.نهادهاینظارتیهموارهاعلامکردهاندکهقبل
ازخریدمصنوعاتطلامیتوانبااضافهکردنحرفGبهکدشناسایی
طلاوارســالآنازطریقپیامکبــهشــماره۱۰۰۰۱5۱7ازمعتبربودن

تولیدکنندهمطمئنشد.

کارشــناساقتصادگردشگریبااشــارهبهتأثیرخشــکی»زایندهرود«برکاهش
ورودگردشــگرانبهاصفهانگفت:تصاویریکهازرودخانهخشکمنتشرمیشود،

تصویرنامطلوبیازنصفجهانایجادکردهاست.
بهگزارشخبرنگار»بازار«،صنعتگردشــگریدراصفهانکهاینسالهاجزوسند
توســعهاصفهاننیزقرارگرفتهاست،میتواندبهرشــداقتصادیایناستانکمک
شایانیتوجهیکند؛صنعتیکهشاملهتلها،رســتورانها،فروشگاههایصنایع
دستیوخدماتحملونقلاســتکههمگیبهایجاداشــتغالوافزایشدرآمد
محلیکمکمیکنند.ازسوییورودگردشگرانداخلیوخارجیبهاستاناصفهان،
باعثافزایشتقاضابرایمحصولاتمحلیمیشودکهبهنوبهخودبهتوسعهصنایع
دستیوکشاورزیکمکمیکندامادرسالهایاخیر،باوجودجاذبههایفراوان،
تعدادگردشگرانبهاصفهانکاهشیافته؛یکیازدلایلاصلیاینکاهش،خشکی
زایندهروداستکهتأثیراتمنفیبرزیباییطبیعیشهروتجربهگردشگراندارد.در
اینبارهمجتبیکشانی،کارشناساقتصادگردشگریبااشارهبهاینکهزایندهرودبه
عنوانشاهرگحیاتیاصفهان،نقشمهمیدرتأمینآباینشهردارد،اظهارکرد:
خشکیاینرودخانهنهتنهابرکشاورزیودیگرمبانیاقتصادیاستانبلکهبرصنعت
گردشگریبهعنوانیکیازپایههایاصلیتوسعهاقتصادیاستاننیزتأثیرگذاشته
استوبسیاریازجاذبههایطبیعیوتفریحیکهحولاینرودشکلگرفتهاند،تحت
تأثیرکمآبیقرارگرفتهاند،درحالیکهسالهاستدردنیاگردشگریماجراجویینیز
یکیازپایههایتأثیرگذارصنعتتوریسماست.ویبابیاناینکهخشکیزایندهرود
موجبشدهکهبسیاریازگردشگرانازســفربهاصفهانمنصرفشوند،تأکیدکرد:
تصاویریکهاززایندهرودخشکمنتشرمیشود،تصویرنامطلوبیازشهرایجادکرده
وبرجذابیتآنتأثیرمنفیگذاشتهاســت؛همچنین،فعالیتهایتفریحیمانند
قایقسواریوپیادهرویدرکناررودخانهکهزمانیبسیارمحبوببودند،اکنوندیگر
امکانپذیرنیستند.کشانیافزود:بایدبپذیریمکهخشکیزایندهرودباعثکاهش
زیباییطبیعیشهرشدهوازیکسوتجربهگردشگرانراتحتتأثیرقراردادهوازسوی
دیگرباعثکاهشتنوعفعالیتهایگردشگرینیزشدهاستبهنوعیکهبسیاری
ازفعالیتهایتفریحیکهبرپایهآبشکلگرفتهبودند،اکنوندیگروجودندارند.

کاهشگردشگرانوتأثیراتمنفیبرصنایعوابستهمانندرستورانهاوهتلها
کشانیبااشارهبهاینکهکاهشتعدادگردشــگرانمیتواندتأثیراتمنفیبرصنایع
وابستهمانندرستورانهاوهتلهاداشتهباشد،بیانکرد:برایرفعاینچالشهادر
کنارتلاشبرایاحیایدایمیزایندهرود،مبانیمانندتوسعهزیرساختها،گسترش
نوعجاذبههاوتوسعهگردشــگریپایداردراینراستامیتواندمؤثرباشد؛همچنین
باتوجهبهنیازبهجذبدوبارهگردشگران،ســرمایهگذاریدرزمینهزیرساختهای
گردشگریجدیدمیتواندفرصتهایخوبیایجادکند.کارشناساقتصادگردشگری
بااشارهبهاینکهاصفهاندارایجاذبههایتاریخیوفرهنگیزیادیاستکهمیتوان
باتبلیغاتمناسبآنهارامعرفیکرد،گفت:گردشگرینهتنهابهعنوانیکمنبعدرآمد
عملمیکندبلکهنقشمهمیدرتوسعهاجتماعیوفرهنگیاصفهانداردوباایجاد
مشاغلمستقیموغیرمستقیم،بهکاهشنرخبیکاریدرمنطقهکمکمیکندبهنوعی
کهمشاغلمرتبطباهتلداری،راهنماییگردشگران،فروشصنایعدستیوخدمات

حملونقلهمگیتحتتأثیررشدصنعتگردشگریقراردارند.

گردشگریوتقویتهویتفرهنگیاصفهان
کارشناساقتصادگردشگریبااشارهبهاینکهحضورگردشگرانباعثتبادلفرهنگی
میشودکهمیتواندبهحفظوارتقایفرهنگمحلیکمککند،گفت:نمایشهنرهای
سنتی،موسیقیوغذاهایمحلیدرکنارتعاملباگردشگرانمیتواندموجبتقویت
هویتفرهنگیاصفهانشود.کشانیباتأکیدبراینکهرشدصنعتگردشگریمیتواند
منجربهافزایشسرمایهگذاریدرزیرساختهاوخدماتعمومیشود،گفت:این
سرمایهگذاریهانهتنهابهبهبودشرایطزندگیمردمکمکمیکندبلکهباعثجذب
بیشترگردشــگراننیزخواهدشد.ویبااشــارهبهراهکارهاییبرایبهبودوضعیت
گردشگریاصفهانافزود:برایمقابلهباچالشهایپیشرویصنعتگردشگری
اصفهانوافزایشجذبگردشــگران،نیازبهراهکارهایمشخصیداریم،بازاریابی
مؤثر،توسعهکمپینهایتبلیغاتیبرایمعرفیجاذبههایتاریخیوفرهنگیاصفهان
میتواندبهجذبدوبارهگردشــگرانکمککندودراینمسیراستفادهازرسانههای

اجتماعیووبسایتهایمربوطهبرایتبلیغجاذبههاضروریاست.

تأثیرخشکی»زایندهرود«برکاهشورودگردشگرانبهاصفهان

»شهرزندگی«درشعار!
خبر روز

دبیروعضوهیئتمدیرهاتحادیهاملاکتهران:

تعیینسقفاجارهبهاتأثیریدربازارمسکنندارد
ســعیدلطفی،دبیروعضوهیئتمدیرهاتحادیهاملاکتهرانمیگویــد:زمانیکهقیمتملک
بالامیرود،قیمتهادربازاررهنواجارهنیزافزایشمییابد.وزارتراهوشهرسازیجهتکاهش
قیمتاجارهبهــااملاکبایــدبهجای
تعیینسقفاجارهبها،عرضهمسکنرا
افزایشدهدتاعرضهوتقاضابایکدیگر

تطبیقپیداکند.
بهگــزارش»ایراســین«،اگرچهفصل
جابهجاییدربازارمســکنباشــروع
پاییزبهپایانمیرسدولیآمارمنتشر
شدهباوجودافتتقاضاازافزایشتورم
اجارهبهادرماهابتداییپاییزنسبتبه

شهریورماهحکایتمیکند.
براســاسگزارشهــایبانکمرکزی
تورمماهانهمسکناز۲.۹درصددرشــهریورماهبه۳.۳درصددرمهرماه۱۴۰۳افزایشیافتو
تورمماهانهاجارهمسکندرنخستینماهپاییزنیزحدود۳.۳درصدبرآوردشددرحالیکهاین
رقمدرشهریورماهمعادل۲.۹درصدبود.همچنینتورمســالانهاجارهدرمهرماهبه۴۱.۸درصد
رسیددرحالیکهاینرقمدرشهریور۴۱.7درصدبودکهبیانگرافزایشتورمسالانهاجارهبهاملک
درمهرماهاست.افزایشچشمگیرقیمتاجارهبهادرســالجارینارضایتیاقشارزیادیرابه
همراهداردومشاهداتمیدانینشانمیدهدخانوادههابایددستکمنیمیازدرآمدخودرادر
ازایاجارهمسکنبپردازند.ســعیدلطفی،دبیروعضوهیئتمدیرهاتحادیهاملاکتهراندرباره
افزایشقیمتهادربازاررهنواجارهمسکنبه»ایراسین«میگوید:نرخاجارهبهاتابعیازقیمت
مسکناستوهرزمانکهقیمتمسکنافزایشیابد،اجارهبهایملکنیزبالاخواهدرفت.اگرچه
شاهدحکمرانیرکودتورمیبربازارمسکنهستیمولیاینرکودتأثیرخودرابرقیمتمسکنو
بهتبعرهنواجارهگذاشتهاست.لطفیاضافهمیکند:درواقعزمانیکهقیمتملکبالامیرود،
مالکنیزمالخودراباقیمتبالاترعرضهمیکند.درنتیجهقیمتاعلامیبرایاجارهبهاباوجود
رکوداقتصادیدرکشورنهتنهاپاییننرفتهبلکهســیرصعودیبهخودگرفتهاست.اکنونشاهد
اعدادوارقاماعلامیبالاییبرایرهنواجارهمسکندربازارهستیمومالکاناینارقامنجومی

رابهراحتیازمستأجردریافتمیکنند.

قوانیندستوریکاراییلازمراندارند
براســاسجزئیاتمصوبهدولتدرتیرماهدرخصوصقانوناجارهبهادرســال۱۴۰۳،حداکثر
افزایشسقفاجارهبهامسکندرتهرانواکثراستانهایبزرگماننداصفهان۲5درصداست.
دبیروعضوهیئتمدیرهاتحادیهاملاکتهراندررابطهباتعیینســقفاجارهبهادربازارمسکن
بیانمیدارد:قوانیندســتوریدرهیچیکازادوارودرهیچنقطهدنیاجوابگونیستوتأثیری
برکنترلاوضاعندارد.تعیینسقفبرایاجارهبهاودستوریعملکردننیزباعثبهبودشرایط
بازارمسکننخواهدشد،درستماننداعلامســقف۲5درصدیبرایاجارهبهادرسالجاریکه
شرایطبازارراسامانندادچراکهمالکانبهراحتینفوذخودرادربخشاجارهاملاکاعمالکرده

وبهصورتدلخواهارقامیراجهتاجارهملکخودبهمستأجراعلاممیکنند.
لطفیبااشارهبهعرضهمسکنبهعنواناقدامیمؤثربرایکاهشقیمتاجارهبهاتوضیحمیدهد:
وزارتراهوشهرسازیبهجایتعیینسقفاجارهبهابایدعرضهمسکنراافزایشدهدتاعرضه
وتقاضابرایملکدرنقاطمختلفکشــوربایکدیگرتطبیقپیداکند.درغیراینصورتدستوری

عملکردنهیچمنفعتیبرایمردمنخواهدداشت.

اخبار

با مسئولان

سهم۸۳درصدی
۱۱شرکتدرحقبیمه

تولیدی
براساسگزارشبیمهمرکزی،درهفت
ماههنخستامسال۱۱شرکتبیمهای
۸۳.۱درصدازحقبیمــهتولیدیبازار

بیمهرابهخوداختصاصدادهاند.

عکس خبر

معاونوزیرجهادکشاورزیاعلامکرد

کمبودیبرایعرضهگوشت
قرمزدرحوزهدامسنگین

نداریم
معاونتولیداتدامیوزارتجهادکشاورزیبا
تأکیدبروضعمطلوبجمعیتدامیداخلی،
ازبرآوردتولید۹۲۳هزارتنگوشــتقرمزدر
کشورخبردادوگفت:برایعرضهگوشتقرمز
درحوزهدامسنگینهیچکمبودینداریم.به
گزارش»ایســنا«،محمدابراهیمحسننژاد
گفت:طبقگزارشمرکزآمارحدود۶۴میلیون
رأسدامســبکونزدیکبه۶میلیونو۸۰۰
هزاررأسدامسنگیندرکشورداریمکهنشان
دهندهوضعیتمطلوبجمعیتدامیکشور
اســت.ویافزود:بهدلیــلبارشهایاخیر
وضعیتجمعیتدامسبکوسنگینمناسب
شــدهوخیلیدچارنقصاندرجمعیتدامی
کشورنیســتیم،زیرادامدارانبراینگهداری
طولانیتردامهــاووزنگیریبالاتردامرغبت
بیشتریدارندکهایندرافزایشتولیدگوشت
قرمزاثرگذاراست،امادرسالهای۱۴۰۰و۱۴۰۱
کهکشوردچارخشکسالیشدامکاننگهداری
طولانیمدتدامسبکنبود؛بنابراین،بخشی
ازدامهایسبکمولدزودهنگامکشتارشدند
کههمینامرباعثشــدبازارگوشتقرمزبا
نوسانقیمتروبهروشود.حسننژادافزود:
اکنونجمعیتدامسنگینمازادپایکشتار
رقمبالاییاستکهظرفیتخوبیرادرکشور
ایجادکــرده،طوریکهبهعنــوانیکذخیره
استراتژیکدرکشورمحســوبمیشود.به
گفتهویوزارتجهادکشــاورزیبرایبهبود
وضعیتتولیدجمعیتدامسبک،سنگینو
گوشتقرمز،پروژههایخوبیدربهبودراندمان
تولیدباهدفافزایشبرهزاییبهازایهررأس
میشدرطولسالداردکهاستفادهازداممولد
سبکبرایتولیدمثلخارجازفصلاست.وی
تصریحکرد:بااســتفادهازیکسریتکنیکها
وبهرهگیــریازاعتباراتدولتــیوهمکاری
قراردادیباتولیدکنندگانروستاییوعشایری،
توانستیمهمزمانبابهسازیوضعیت،بارداری
دامهایسبکرافراهمکنیمتاایندامهابیش

ازیکباردرسالزایشداشتهباشند.

دوشنبه۵آذر۲۳/۱۴۰۳جمادیالاولی۲۵/۱۴۴۶نوامبر۲۰۲۴/شماره۴۲۳۵
اقتصاد

چالش های صنعت طلا در اصفهان، از سکه های تقلبی تا کاهش کارگاه های تولیدی

بازاری که دیگر طلایی نیست
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نماینده حقوقی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
اصفهان با بیان اینکه گاهی انتفاع کسبه بازار تاریخی، آنها را به تخریب یا 
آسیب زدن به این اثر تاریخی یا تغییر غیرمجاز فضای تحت تصرف خود 
تطمیع می کند، گفت: موضوع رفع تصرف ها در بازار تاریخی اصفهان باید به 
مطالبه عمومی تبدیل شده و استانداری به آن ورود کند. منصور عسگری 
در گفت وگو با »ایسنا« درخصوص مشــکلاتی که در بازار تاریخی اصفهان 
وجود دارد با اشــاره به تصرفات غیرقانونیِ صورت گرفته توســط بازاریان 
در این محدوده تاریخی، گفت: یکی از مشــکلات اصلی در حوزه میراث 
فرهنگی اصفهان، مباحث مرتبط با بازار تاریخی این شهر است. بازار اصفهان 
به عنوان یک اثر تاریخی در قالب محور تاریخی- فرهنگی شهر اصفهان در 
سال ۸۹ در فهرســت آثار ملی ایران به ثبت رسید؛ با وجود این، در بخش 
زیادی از المان های معماری مانند طاق نماها یا پیرنشین های داخل بازار 
و سراها و چارســوق های بازار، تصرفاتی صورت گرفته است و متأسفانه 
بعضاً روی برخی از آن ها سند صادر شده یا توسط بعضی از نهادها مثل اداره 
کل اوقاف و امور خیریه اجاره داده شــده اند. او هدف اصلی این اداره کل 
درخصوص بناها و بافت های تاریخی را حفاظت و مرمت آن ها برشمرد و 
با تأکید بر اینکه میراث فرهنگی، وظایف حاکمیتی را طبق اساسنامه خود 
پیگیری می کند، اضافه کرد: متأسفانه گاهی انتفاع کسبه از فضاهایی که در 
اختیار دارند آنها را به تخریب یا آسیب زدن به اثر تاریخی یا تغییر غیرمجاز 
فضای تحت تصرف خود تطمیع می کند. نماینده حقوقی اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان با بیان اینکه در واحد 
حقوقی این اداره از کسبه یا متصرفینی که نسبت به انجام امور غیرمجاز 
اقدام کرده اند پرونده های متعددی وجود دارد که توسط معاونت میراث 
فرهنگی استان شکایت شده و در مراجع قضایی در حال رسیدگی است، 
توضیح داد: برخلاف قوانین حوزه شــهری که مشــتمل بر جنبه حقوقی 
اســت، قوانین در حوزه میراث فرهنگی، جنبه تعزیــری و کیفری دارد و 
حمایت کیفری قانونگذار در مورد ابنیه تاریخی اعمال می شود که اگرچه 
شاید ایراداتی در نحوه تعامل یا نحوه انتفاع از قوانین برای میراث فرهنگی 
ایجاد نمی کند ولی اقدام مفیدی است. عسگری افزود: در حوزه شهری 
اگر تخلفاتی برخلاف ضوابط شهرسازی صورت گیرد، شهرداری می تواند 

موضوع را به کمیســیون ماده ۱۰۰ ارجاع دهد و این کمیســیون نسبت به 
جریمه، تصمیم گیری کند و یا اگر تخلفات در چارچوبی باشد که به حقوق 
ذی نفعان آسیب زده باشد یا خلاف ضوابطی باشده که غیرقابل اغماض 
اســت، حکم تخریب می دهد و روند حقوقی در پیش گرفته می شود که 
بعضاً راحت تر به نتیجه می رسد. ولیکن اگر تخلفی در حوزه میراث صورت 
بگیرد مثلًا اگر ساخت و ســازی برخلاف ضوابطِ اعلام شده صورت گیرد 
شکایتی که از جانب میراث فرهنگی انجام می شود جنبه تعزیر و کیفری 
دارد که پروسه ای طولانی تر است. او درخصوص تصرفات انجام شده در بازار 
تاریخی اصفهان گفت: دراین باره یکی از مشکلات موجود، عدم دسترسی ما 
به اطلاعات مالکین در بازار است. در کنار این اداره کل، شهرداری نیز مسائل 
حفاظتی، بهره برداری و نظارتی بازار اصفهان را به عهده دارد، اما برای اطلاع از 
قانونی  بودن تصرف ها به حمایت دستگاه های مختلف و به ویژه دادستانی 
نیاز اســت. این نماینده حقوقی اداره میراث فرهنگی اســتان اصفهان با 
اشاره به آزادسازی پیرنشــین های چارســوق ضرابخانه در بازار تاریخی 
قیصریه اصفهان که مدت 7۰سال در تصرف بود، بیان کرد: پیرنشین های 
دیگری در این بازار تحت تصرف اســت و حتی ورودی سراها و سکوهای 
متعددی در تصرف بیش از ۸۰ ساله متصرفین قرار دارد که موضوع رفع این 
تصرف ها باید به مطالبه عمومی تبدیل شود؛ ضمن اینکه به دلیل دخیل 
بودن انتفاع و مسائل معیشتی متصرفین، پیگیری این مسئله باید ازسوی 
نهاد بالادستی انجام شود. عسگری در پاسخ به اینکه آیا امکان رفع تصرف 
پیرنشین ها و یا سایر بخش های تصرف شده در بازار علی رغم داشتن سند 
امکان پذیر است یا خیر، توضیح داد: در قوانینِ ما مالکیت، محترم شمرده 
شده است مگر اینکه نحوه تصرف و تملک بر آثار به صورت غیرقانونی باشد 
که این موضوع نیز فرایند حقوقی پیچیده ای دارد که بعضاً در وظایف ما قرار 
نمی گیرد. اگر سند مالکیتی وجود داشته باشد ما فقط به جنبه حفاظتی 
ورود کرده و ضوابط را به مالک اعلام می کنیــم. او در ارتباط با نحوه اعلام 
ضوابط به مالک نیز تصریح کرد: هر اقدام مرمتــی و تعمیر در بازار باید با 
استعلام شهرداری از اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
انجام شود و شهرداری موظف است در چارچوب ضوابط، پایان کار را بررسی 
کند. همچنین نیروهای یگان حفاظت این اداره کل در بازار رصد خواهند کرد 
و در صورت انجام عملی برخلاف ضوابط اعلام شده، گزارش آن به معاونت 
میراث فرهنگی ارسال می شود و پس از اعلام شکایت آن معاونت، پیگیری 
قضایی از طریق واحد حقوقی صورت می گیرد. عسگری بر مطرح شدنِ 
موضوعات مرتبط با میراث فرهنگی اصفهان به مطالبه جدی عمومی به ویژه 
با حضور استاندار جدید اصفهان تأکید کرد و گفت: در موضوعات مختلف 
میراث فرهنگی به خصوص در مشترکات عمومی ابنیه یا زیرساخت هایی 

که جنبه عمومی دارند مثل بازار و پل های تاریخی و مانند آن ها باید خیلی 
کلی تر نگاه شود، به ویژه اینکه در این موارد همیشه اختلافاتی وجود داشته 
و برخی نهادها و ســازمان ها از وظیفه خود سرباز می زنند. ازاین رو چنین 
مواردی باید با طرح در چارچوب استانداری و ضمن درنظر گرفتن مصالح 
شهر و جامعه و آثار تاریخی با تصمیم گیری های بهتری همراه شود. نماینده 
حقوقی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان 
در قسمت دیگری از صحبت های خود به بخشنامه حمایت از بافت تاریخی 
اشاره کرد و گفت: بخشنامه حمایت از بافت تاریخی در سال ۹۸ تصویب 
شد که در این قانون، حمایت هایی مثلًا در بحث عوارض، معافیت ها، مرمت 
و بازسازی یا تعرفه های مصرفی مانند آب و برق برای خانه ها و بافت های 
تاریخی انجام می شود. او همچنین شهرداری را متولی اصلی در موضوع 
رفع سد معبر مغازه های بازار تاریخی اصفهان دانست و خاطرنشان کرد: 
بازار به عنوان یک معبر عمومی است که توسط بعضی کسبه تصرف شده 
و طبق ماده ۵۵ قانونِ شــهرداری ها، پیگیری و مسئولیت و مخاطرات و 
حفاظت آن جزو وظایف شهرداری است و در حوزه وظایف میراث فرهنگی 
نیست و البته در این خصوص سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان نیز 
مسئولیت هایی دارد. عسگری ادامه داد: درحال حاضر طبق گفته بازاریان 
و کسبه بازار تاریخی اصفهان، شهرداریِ منطقه، خط کشی هایی برای آنها 
مشخص و به مغازه دارها اعلام کرده که نمی توانند از خطوط مشخص شده 
تعرض کنند که البته برخی از آنها خیلی بیشتر از این خطوطِ ادعایی تعرض 
کرده اند و ویترین هایی در معبر بازار گذاشته شده که رفت و آمد را در برخی 
قسمت ها مختل کرده است. این اختلال در نظم عمومی شهری و رفت و آمد 
در بازار به عنوان یک معبر در میدان تاریخی- فرهنگی نقش جهان مطالبه ای 
است که باید از شهرداری کرد و میراث فرهنگی در این حوزه اختیار قانونی 
ندارد. این نماینده حقوقی اداره میراث فرهنگی استان اصفهان تأکید کرد: 
اداره کل میراث فرهنگی استان در راستای وظایف خود تا جایی که توانسته 
موضوع سد معبر در بازار را پیگیری کرده و اجازه دخل و تصرف غیرمجاز، 
وارد کردن آسیب ساختاری و بصری و تخریب مغازه های داخل بازار را نداده 
و در راستای تخلفاتِ انجام شده شکایت های متعددی را ثبت و پیگیری 
کرده است. او تأکید کرد: نگاه ما به حوزه میراث فرهنگی باید عمومی و در 
اولویت باشد تا بتوانیم این آثار را برای آیندگان حفظ کنیم؛ همان طور که در 
نظم حقوقی کنونی به دلیل فهم و درکِ ایجاد شده پس از دوران مشروطه 
 نســبت به هویت و تاریخ ارزشــمند ایران، یکی از اولین قوانین حمایتی 
در خصوص حفظ آثار تاریخی، قانون راجع به حفظ آثار ملی ایران اســت 
که در ســال ۱۳۰۹ مورد تصویب قرار گرفته که کماکان در حال استفاده و 

توسعه است.

 باستان شناسان ایرانی و محققان چینی در ارتفاعات ماسوله 
دنبال چه می گردند؟

باستان شناسان ایرانی در ارتفاعات ماســوله کاوش های تازه ای را آغاز کرده اند تا پازل های پرونده 
ماسوله برای ثبت جهانی در یونسکو کامل شــود. اکنون محققان چینی به باستان شناسان ایرانی 
پیوســته اند و پابه پای آنها در جســت وجوی ردپای ماســوله ای ها در صنعت  فلزگری هستند. به 
گزارش »ایسنا«، کاوش های باستان شناسی در ارتفاعات ماسوله درحال انجام است، تعدادی از 
باستان شناسان به سرپرستی »سولماز رئوف« در »کهنه ماسوله« مستقر شده اند و گروه دیگری به 
سرپرستی »بهزاد علی طالشی« در »سیاپسیه« کاوش می کنند. آنها درحال مطالعه یک فرهنگ و 
شیوه زندگی وابسته به فلزگری در ماسوله هستند؛ منطقه ای که زمانی مرکز ذوب آهن و بهره گیری 
از آن در سلاح بود. »سیاپسیه« در ارتفاع حدوداً ۲۵۰۰ متری قرار دارد، منطقه ای با شیب ۳۵ درجه 
که به دلیل وجود مواد آلی، در زمستان برف آن زودتر آب شده و سیاهی زمین پدیدار می شود. منطقه 
سیاپسیه در لفظ امروزی به معنای »سیاپسر« است اما باستان شناسان معتقدند این منطقه »سیاه 
سوخته« معنی می دهد، چون آنقدر خاکستر در آنجا وجود دارد که سطح آن کاملًا سیاه شده است.

باستان شناسان برای رسیدن به آن ارتفاع، مسیر سخت و طولانی را در برف، باران و باد طی می کنند، 
که حدود هفت تا هشت ساعت از زمان آنها را می گیرد، اگر این مسیر را پیاده بروند که تا ۱۲ ساعت 
طول می کشد. این منطقه که تا به حال کاوش باستان شناسی در آن انجام نشده بود، نخستین بار 
در سال ۱۳۹۶ شناسایی و بررسی شده و گمان باستان شناسان را برای رسیدن به کوره فلزگری در 
این نقطه تقویت کرده اســت. آنها پس از کاوش هایی که از مهرماه ۱۴۰۳ آغاز شده است سرانجام 
موفق شدند به شواهدی از کارگاه صنعت فلزگری و ذوب آهن و کوره های مرتبط با آن دست یابند.

کاوش ها در سیاپسیه هنوز ادامه دارد هرچند روند آن کمی آهسته شده است. باستان شناسان فعلًا 
توانسته اند سطح کوره را شناسایی کنند، چون محل کاوش در انتهای مسیر بهمن گیر قرار دارد و ادامه 
کاوش ها نه تنها ممکن است جان باستان شناســان و کارگران محوطه باستانی را به خطر اندازد که 
وقوع احتمالی بهمن ممکن است شواهد باستان شناسی را از بین ببرد؛ بنابراین، کوره ذوب فلز که 

در سیاپسیه شناسایی شده کامل از دل خاک بیرون آورده نشده است.

کاوش های باستان شناسی در ارتفاعات ماسوله به سرپرستی بهزاد علی طالشی
با گســترده شــدن محدوده کاوش و طرح فرضیه هایی درباره احتمال تولید آلیاژهای مختلف در 
ماســوله، از علی اکبر وحدتی، باستان شــناس و پژوهشــگر؛ ابوالفضل عالی، باستان شناسی که 
مطالعات و کاوش های در زمینه باستان شناســی معادن دارد و دکتر فریدون بیگلری که پیش تر 
مطالعاتی در بخش پیش از تاریخ ماسوله داشت برای انجام یک کار پژوهشی کامل و دقیق تر دعوت 
شده است. یک هیئت چینی باستان سنج نیز اکنون در منطقه ماسوله حضور دارد که برای کارهای 
مربوط به آزمایش های فلز به تیم باستان شناســان ایرانی کمک می کند. آنها متخصصان فلزند و 
قرار است نمونه های کوره ها را ببینند و با حصول نتایج آزمایش، مشترک با باستان شناسان ایرانی 
مشخص کنند معادن ماسوله ای ها کجا بوده است؟ تکنولوژی آنها در چه سطحی بوده است؟ و از 
نتایج آزمایشگاهی پی ببرند ماسوله ای ها با کدام مناطق همجوار و غیرهمجوار در مراوده بوده اند؟ 
نزدیک یک هفته است باستان شناسان درحال بررسی سیستماتیک و هدفمند در محیط پیرامونی 
ماسوله هستند. آنها سراغ مناطقی می روند که حدس می زنند با فلزگری در ارتباط بوده است تا پس 
از شناسایی، گزینشی روی آن محوطه ها مطالعه و کاوش کنند. نتایج آزمایش ها نیز هنوز مشخص 
نشده است، معلوم نیست فلزگری در ماسوله به آن شیوه ای که تا کنون باستان شناسان سرنخ هایی 
از آن یافته اند، از چه زمانی آغاز شده و تا چه زمانی ادامه داشته است و یا تبدیل سنگ معادن آهن به 
فلز از چه زمانی در ماسوله آغاز شده و چه زمان ذوب فلز در این منطقه از رونق افتاده است؟ و یا این 
حجم از ابزارآلات که در ماسوله تولید می شده به کدام یک از مناطق اطراف )اردبیل، زنجان، تبریز 
و...( صادر می شد و کدام یک از حکومت ها پذیرای آن بوده است؟ رسیدن به پاسخ این پرسش ها 

می تواند پازل هایی از پرونده مبهم ثبت جهانی ماسوله را تکمیل کند.

اخبار
 دوشنبه ۵ آذر ۱۴۰۳ / ۲۳ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۵ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۵

 استاندار اصفهان به موضوع رفع تصرف ها در بازار تاریخی ورود کند؛

این یک مطالبه عمومی است

مفاد آراء
9/33 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر رای شــماره 2409 مورخ 1403/7/21 هيات اول موضوع قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک جنوب اصفهان تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضــی، مالکيت  آقای منوچهر 
خراجی به شناســنامه شــماره 6   کدملی 1199550981  صادره فرزند عبدالرســول 
در ششدانگ قسمتی از  يکباب ســاختمان به مســاحت 8/69 متر مربع پلاک شماره 
4852/37 که با پلاک شــماره 456 فرعی از 4852 اصلی مجــزی از 4852/37  واقع 
در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک جنــوب اصفهان  )تواما تشــکيل يکباب خانه را 
می دهد( که به موجب شناســه يکتا 140220302024015545 املاک، ششــدانگ 
پلاک ثبتــی 4852/456 مجزی شــده از 4852/37 واقع در بخــش 5 ثبت اصفهان 
به مســاحت 304/03 متر مربع بنام منوچهر خراجی )که مســتند مالکيت : ماده 147 
 اصلاحی رای شماره 2459 مورخ 1379/12/7 ثبت منطقه جنوب اصفهان بوده است( 
فرزند عبدالرسول به شماره شناسنامه 6 سابقه ثبت و سند دارد و طی سند رهنی 16199 
مورخ 95/12/15 دفتر 378 رهن بانک صادرات بوده که فک رهن مذکور به شناســه 
تصديق 140300455628000051 مورخ 1403/6/25 ارائه گرديده اســت و با توجه 
به اينکه مجموع مســاحت وضع موجود ملک متقاضی مقــدار 309/42 متر مربع بوده 
 که مقدار 300/73 متر آن در محدوده ســند مالکيت متقاضی بــوده و مقدار 8/69 متر 
) که متقاضی راجع به اين قســمت درخواســت صدور ســند مالکيت جهت الحاق به 
300/73 متر را داده است ( خارج از ســند مالکيت متقاضی و در قسمت حد غرب ملکی 
 وی و در تصرف متقاضی می باشد و متقاضی قصد الحاق مقدار مذکور )8/69 متر مربع(
 را به ساختمان خود ) که مقدار 300/73 متر می باشــد( دارد لذا با توجه به اينکه مالک 
اوليه پلاک 4852/37 شهرداری بوده اســت و تصرفات متقاضی از پلاک 4852/37 
تحت پلاک 4852/456 بــه موجب رای مــاده 147 به مســاحت 304/03 مترمربع 
مورد تاييد قــرار گرفته و ســند مالکيت به مقــدار 304/03 متر مربع  بنــام متقاضی 
صادر و تســليم گرديده اســت و از طرفی در متن رای مذکور به شــماره 2459 مورخ 
 79/12/7 ماده 147 اصلاحی عنوان گرديده بوده اســت: » طبق سند شماره 104041 
مورخ 72/6/1 دفترخانه 64 اصفهان تمامی ششدانگ پلاک 4852/37 واقع در بخش 
5 ثبت اصفهان به شــهرداری اصفهان انتقال يافته است ســپس شهرداری به موجب 
نامه شماره 4/20440 مورخ 78/4/7 اعلام نموده تصرف قطعه زمين از پلاک فوق به 
مســاحت تقريبی 308 متر مربع که بصورت خانه در آمده از نظر اين شهرداری بلامانع 
است« و همچنين اداره ثبت اســناد و املاک جنوب اصفهان با شهرداری در خصوص 
گذربندی مکاتبه نموده که شهرداری به موجب نامه شماره 6/03/600 مورخ 1403/2/3 
اعلام نموده: » پلاک فوق  از نظر گذربندی بلامانع می باشــد« و نيز با توجه به سوابق 
پرونده، کارشناس اداره ثبت جنوب اصفهان با کنترل مجاور غربی عنوان نموده است: 

در حد شمال مجاور غربی ملک متقاضی،  کسری طول حد شمال ندارد. 
لذا به منظور اطلاع عمومی مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهی می شــود در 
 صورتی که اشخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/20                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/05
م الف: 1823492  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

مفاد آراء
9/34 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر رای شــماره 2285 و 2284  مورخ 1403/7/12 هيات اول موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی، مالکيت خانم 
 فردوس مهياری ده سرخی به شناسنامه شــماره 251  کدملی 5419112620  صادره

 مبارکه فرزند عبدالحسين در سه دانگ مشــاع از ششدانگ يکباب ساختمان مسکونی 
به مســاحت 70/57 متر مربع پلاک شــماره 2218 فرعــی از 5000   اصلی واقع در 
اصفهان بخــش 5 حوزه ثبت ملک جنــوب اصفهان و مالکيت آقای حســين مهياری 
ده سرخی به شناســنامه شــماره 528 کدملی 1282752820 صادره اصفهان فرزند 
امير قلی در ســه دانگ مشــاع از ششــدانگ يکباب ساختمان مســکونی به مساحت 
70/57 متر مربع پلاک شــماره 2218 فرعی از 5000 اصلی واقــع در اصفهان بخش 
 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکيت رســمی مشــاعی اوليه مفروز ثبتی

 گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عمومی مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهی می شــود در 
 صورتی که اشخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/20                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/05
م الف: 1823370  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

مفاد آراء
9/35 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر آرای شــماره های ذيل هيأت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار 
بخش 16 ثبت اصفهان باستناد اسناد رسمی مالکيت مشــاعی و اسناد عادی تسليمی 
تصرفات مفروزی و مالکانه و بلامعارض متقاضايان ذيل محرز گرديده اســت لذا طبق 
ماده 3 قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود. در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور اسناد مالکيت متقاضيان اعتراضی داشته باشند می تواننند از 
تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از ترايخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی 
تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات اسناد مالکيت صادر خواهد شد. صدور ســند مالکيت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نيست.
1- برابر رای شماره  140360302018001917 مورخ 1403/07/14 بنام خانم زهرا  
پورکاظمی فرزند احمد به شماره شناســنامه 7705 نسبت به مالکيت دو دانگ مشاع از 
شش دانگ يک باب کارگاه به مساحت 224.08 متر مربع از قسمتی از پلاک 320اصلی 
واقع در اصفهان منطقه صنعتی دولت آباد بخش 16 حوزه ثبت ملک دولت آباد خريداری 
بموجب سند ابتياعی به شماره 88980-1399/12/23 دفتر 96 دولت اباد به نام متقاضی 

زهرا پورکاظمی محرز گرديده است. 

2- برابر رای شماره  140360302018001916 مورخ 1403/07/14 بنام خانم نفيسه  
پورکاظمی فرزند احمد به شماره شناســنامه 3455 نسبت به مالکيت دو دانگ مشاع از 
شش دانگ يک باب کارگاه به مساحت 224.08 متر مربع از قسمتی از پلاک 320اصلی 
واقع در اصفهان منطقه صنعتی دولت آباد بخش 16 حوزه ثبت ملک دولت آباد خريداری 
بموجب سند ابتياعی به شماره 88980-1399/12/23 دفتر 96 دولت اباد به نام متقاضی 

نفيسه پورکاظمی محرز گرديده است. 
3- برابــر رای شــماره  140360302018001920مــورخ 1403/07/14 بنام خانم 
فاطمه  پورکاظمی فرزند احمد به شماره شناسنامه 1272594807 نسبت به مالکيت دو 
دانگ مشاع از شــش دانگ يک باب کارگاه به مساحت 224.08 متر مربع  از قسمتی از 
 پلاک  320اصلی واقع در اصفهان منطقه صنعتی دولت آباد بخش 16 حوزه ثبت ملک
 دولت آبــاد خريــداری بموجب ســند ابتياعی بــه شــماره 1399/12/23-88980 
 دفتــر 96 دولــت ابــاد بــه نــام متقاضــی فاطمــه پورکاظمــی محــرز گرديده 

است. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/20                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/05
م الف: 1823060 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار   

مفاد آراء
9/36 آگهي موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانــون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي باغبهادران تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشــخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به 
منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشــود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشــند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد. 
1- راي شــماره 140360302253000484 مــورخ 1403/08/22 خانــم روح 
انگيز زردخشــو فرزند حســينقلی  نســبت به ششــدانگ يک قطعه زمين کشاورزی 
به مســاحت 930/76  متر مربع قســمتی از پــلاک 257-  اصلی  واقــع در  دورک 
 بخش 9 ثبــت اصفهــان کــه خــود متقاضی به صــورت قهــری مالک رســمی 

مورد رای می باشد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/09/05
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/20

م الف: 1830814 حسين عينی- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران
مفاد آراء

9/37 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140360302034009703 مورخ 1403/7/26 هيات اول موضوع 
قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم اسمعيل 
نوروزی کاشانی فرزند حسين بشماره شناسنامه 80 صادره از کاشان در ششدانگ يکدرب 
باغ با کاربری کشاورزی به مساحت 1652.85 متر مربع مفروز از پلاک 2001 فرعی از 
45 اصلی واقع در بخش 2 کاشان خريداری از مالک رسمی و طبق سند محضری بشماره 

28025 مورخ 1403/3/23 دفتر 397 کاشــان از آقای رحمت اله زربخش و رحمت اله 
آبسته محرز گرديده است. 

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشــته باشند ميتوانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی 
تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/09/05
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/20

م الف: 1832217 محمدعلی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   
ابلاغ )رای عدم افراز(

9/38 شــماره نامه: 140385602033003846- 1403/08/27  آگهی ابلاغ تصميم 
واحد ثبتی )رای عدم افــراز( پلاک 711 فرعــی از 52- اصلی بخــش 9 نطنز ، نظر 
به اينکه آقای ابوالفضــل بنا قصبه فرزند علی احدی از مالکين مشــاعی ششــدانگ 
قطعه زمين بشــماره پلاک ثبتــی 711 فرعی ازشــماره 53- اصلــی واقع در بخش 
9 حوزه ثبتی شهرســتان نطنز درخواســت افراز ســهم مشــاعی موکلين به طرفيت 
مالک مشــاعی ديگر پلاک مرقوم )به طرفيت زهرا يوســف زاده- اکرم و محســن و 
اعظم و حســين شــهرت همگی طامه( را نموده اند و نهايتا منجر به صدور نظريه رد 
درخواســت افراز به شــماره 140385602033003481 مورخه 1403/08/07 اداره 
ثبت اســناد و املاک نطنز گرديده اســت و اخطاريه نظريه عدم افراز مرقوم به آدرس 
 خوانده ارســال و برابر گواهی مامور پســت اخطاريه مرقوم به آدرس اعلامی از طرف

 خواهان بــه نامبردگان بصورت الصاقی ابلاغ گرديده اســت و خواهــان اعلام نموده 
که آ درســی ديگر از نامبرده ندارد و دسترسی به وی مقدور نمی باشــد لذا اين آگهی 
بمنزله ابلاغ واقعی بوده تا چنانچه مشــاراليها نســبت به نظريه مزبــور اعتراضی دارد 
 اعتراض خود را ظرف مدت ده روز از تاريخ نشر آگهی مطابق ماده 5 و 6 آيين نامه افراز 
و فروش املاک مشــاع مصوب آذر ماه سال 1357 به دادگسترســی شهرستان نطنز 
 تســليم نمايد. م الف: 1833284 رحمت اله شــاهدی مدير واحد ثبتی حوزه ثبت

 ملک نطنز 
فقدان سند مالکيت

9/39  آگهی فقدان ســند مالکيت پــلاک 1892 اصلی بخــش 1 ، معصومه  قاضی 
 زاهدی فرزند احمد باســتناد يکبرگ استشــهاد محلی که هويت و امضاء شهود رسما

 گواهــی شــده مدعی اســت کــه تمامــت يــک دانــگ مشــاع از ششــدانگ 
لکترونيکــی  1892 اصلــی در گلپايــگان بخــش 1 کــه در ذيــل دفتــر ا
140020302010007695 بنــام معصومــه قاضــی زاهــدی فرزنــد احمــد ثبت 
و ســند صادر و تســليم گرديد و معاملــه ديگری هم انجام نشــده  اســت. نحوه گم 
 شــدن يا از بين رفتن ســند: اســباب کشــی ازبين رفته/ مفقود شــده اســت چون 
درخواست صدور المثنی ســند مالکيت نامبرده را نموده طبق تبصره يک اصلاحی ماده 
120 آئين نامه قانون ثبت مراتب آگهی می شــود که هر کس مدعی انجام معامله )غير 
از آنچه در اين آگهی ذکرشده( نسبت به آن يا وجود ســند مالکيت مزبور نزد خود باشد 
از تاريخ انتشــار اين آگهی تا ده روز به اين اداره مراجعه و اعتــراض خود را کتبا ضمن 
ارائه اصل سند مالکيت و ســند معامله تســليم نمايد تا مراتب صورت مجلس و اصل 
سند به ارائه مســترد گردد. اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسد يا در صورت اعتراض 
 اصل سند ارائه نشود المثنی ســند مالکيت مرقوم صادر و به متقاضی تسليم خواهد شد.

 م الف: 1833697 محمد ســلمانی مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گلپايگان از 
طرف الهه نادری



معاون حقوقی وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد

 پرونده های استخدامی، بیشترین علت شکایت از 
آموزش و پرورش

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه اغلب پرونده های حقوقی آموزش 
و پرورش پیرامون ردیف های استخدامی و جذب است گفت: حدود سه برابر ظرفیت آزمون استخدامی 
به مرحله مصاحبه راه یافتند و طبیعتاً تعدادی که به مرحله نهایی برای جذب نرســیدند اعتراضاتی 

داشتند و وزارت آموزش و پرورش ملزم به بررسی اعتراضات آنان بود.
قاسم احمدی لاشکی در گفت وگو با »ایسنا«، با بیان اینکه آموزش و پرورش به دلیل وسعت و جمعیت 
بالای تحت پوشش، قطعاً حجم دعاوی بیشتری را به خود اختصاص می دهد گفت: این وزارتخانه 
۴۴.۳ درصد حجم کارکنان دولت را در خود جای داده و بیشتر پرونده ها پیرامون ردیف های استخدامی 
و جذب است. وی با بیان اینکه برای استخدام امســال ۶۶۰ هزار نفر از دیپلمه ها برای دوره ۴ ساله 
دانشگاه فرهنگیان آزمون دادند، افزود: ۳۰ هزار نفر برای دانشگاه فرهنگیان و ۲۰۰۰ نفر برای دانشگاه 
تربیت دبیر شهید رجایی ردیف استخدامی اخذ شده بود که حدود سه برابر آن به مرحله مصاحبه راه 
یافتند؛ طبیعتاً تعدادی که به مرحله نهایی برای جذب نرسیدند اعتراضاتی داشتند و وزارت آموزش و 
پرورش ملزم به بررسی اعتراضات آنان بود. معاون حقوقی وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه در ماده 
۲۸ سه آزمون برگزار شد ادامه داد: در آزمون آموزگاری ۶۰۶ هزار نفر شرکت کردند که ۲۸ هزار و ۸ ردیف 
استخدامی وجود داشت که سه برابر حضور داشتند و در نهایت یک برابر افراد جذب شدند. برای آزمون 
دبیری و هنرآموز بیش از ۳۰۰ هزار نفر شرکت کردند که ۲۴۷۶۶ ردیف استخدامی وجود داشت و برای 
آزمون کیفیت بخشی بیش از ۳۰۰ هزار نفر آزمون دادند که در نهایت ۱۹۱۷۴ ردیف استخدامی وجود 
داشت؛ بنابراین، افرادی که قبول نمی شوند قطعاً اعتراضاتی خواهند داشت، ما نیز موظف هستیم 

مجدداً پرونده های آنان را بررسی کنیم.
لاشکی با بیان اینکه در دو دهه گذشته کسری نیروی انسانی همواره وجود داشته است، گفت: نیروهای 
حق التدریس، خرید خدمات آموزشی، مربیان پیش دبســتانی، آموزشیاران نهضت سوادآموزی، 
معلمان قرآنی و طرح امین متقاضی جذب بودند. در تبصره ۱۰ ماده ۱۷ قانون الحاق تعیین تکلیف 
 که در ۱۵ اردیبهشــت ۱۳۹۹ طی استفســاریه ای مصوبه نهایــی آن گرفته شــد، از طریق آن حدود

 ۹۳ هزار نفر جذب شدند.

۷۳ درصد مبتلایان HIV در گروه سنی ۲۰ تا ۴۵ سال
رئیس مرکز تحقیقات ایدز ایران با اشاره به تغییر الگوی انتقال بیماری HIV در کشور، گفت: متأسفانه 
برخی از محرک های روانگردان همچون ماری جوآنا و آمفتامین به دلیل اختلال شناختی و رفتاری و 
همچنین افزایش میل جنسی سبب قرار گرفتن افراد در معرض رفتارهای پرخطر جنسی می شوند و 

همین امر انتقال HIV را بشدت افزایش می دهد.
به گزارش »ایسنا«، دکتر لادن عباسیان، فوق تخصص بیماری های عفونی و رئیس مرکز تحقیقات ایدز 
ایران با اشاره به وضعیت مبتلایان به ویروس ایدز در ایران اظهار کرد: طبق آخرین آمار ۱۴۰۳، تست اچ 
آی وی ۲۴ هزار و ۷۶۰ نفر مثبت شده است اما تخمین زده می شود که ۴۴ هزار نفر HIV مثبت داشته 
باشند. عباسیان البته می گوید که همواره فاصله ای بین افرادی که شناسایی و تخمین زده می شود، 
وجود دارد؛ به عبارت دیگر حدود ۵۶ درصد افرادی که تخمین زده می شود HIV مثبت دارند و هرچه 
این فاصله را به هم نزدیک تر کنیم، بدین معنا است که در بحث کنترل HIV موفق تر عمل کرده ایم. عضو 
هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران می گوید که ۱۹ درصد از ۲۴ هزار و ۷۶۰ نفری که HIV مثبت 
دارند را زنان تشکیل می دهند و این درصد در آمار شش ماهه نخست سال ۱۴۰۳ به ۳۲ درصد می رسد؛ 
بنابراین، الگوی انتقال HIV که قبلًا در مردان بوده الان زنان را نیز شامل شده است. به گفته عباسیان، 
۷۳ درصد از ۲۴ هزار و ۷۶۰ نفری که تست HIV مثبت داشته اند را گروه سنی ۲۰ تا ۴۵ سال تشکیل 

می دهند؛ بنابراین، باید این گروه سنی هدف اصلی اطلاع رسانی و تشخیص ها باشند.

با نگاهی به بارش های مهر؛ ۲۶ استان کشور با بی هنجاری منفی بارش نسبت به بلندمدت مواجه شدند

پاییزی که شِبهِ تابستان است!

طی مهر ســال جاری، ۲۶ اســتان با بی هنجاری منفی بارش مواجه 
بوده اند؛ به طور کلی نسبت به سال گذشته و بلندمدت به ترتیب ۲.۷ و 
۲ میلی متر کاهش بارش وجود داشته است و بیشترین کاهش بارش 
نسبت به بلندمدت در استان های اردبیل، گلستان و گیلان بوده است.

به گزارش »ایمنا«، بررســی های توزیع بارش مهر سال جاری نشان 
می دهد که طی این ماه، ۲۶ استان کشــور با بی هنجاری منفی بارش 
نســبت به بلندمدت مواجه بوده اند و بارش کل کشور نسبت به سال 

گذشته و بلندمدت به ترتیب ۲.۷ و ۲ میلی متر کاهش داشته است.
طی مهر سال جاری، در ۳۱ استان کشور میانگین دما بیشتر از نرمال و 
در کل کشور نسبت به بلندمدت دوره مشابه ۲ درجه سلسیوس بیشتر 
بود و شاخص SPI یک ماهه مهر، معرف وجود درجه های خشکسالی 
در بیشتر مناطق زاگرس شمالی و مرکزی، شمال شرق و استان های 

سمنان و گیلان است.
همچنین طی این مدت، ترســالی به طور پراکنده در قســمت هایی 
از استان های شــمالی، مرکز، شــرق و جنوب دیده می شود و نقشه 
۱۲۰ ماهه منتهی به پایان این ماه، بیانگر وجود شــرایط خشــکی با 
شدت های متفاوت در بیشــتر حوضه های آبریز کشور به ویژه شمال 

غرب، شمال شرق، مرکز و جنوب شرق است.

افزایش میزان بارش ها در ۵ استان کشور
مقایسه اطلاعات بارش کشــور و اســتان های طی مهر ۱۴۰۳ نشان 
می دهد مقادیر بارش این ماه برابر با ۳.۷ میلی متر، بلند مدت ۵.۸ و 

مدت مشابه سال گذشته برابر با ۶.۵ میلی متر است.
طی این ماه، ۲۶ استان با بی هنجاری منفی بارش مواجه بوده اند؛ به 
طور کلی نسبت به سال گذشته و بلندمدت به ترتیب ۲.۷ و ۲ میلی متر 
کاهش بارش وجود داشته است و بیشترین کاهش بارش نسبت به 

بلندمدت در استان های اردبیل، گلستان و گیلان بوده است.
همچنین طی ایــن ماه، اســتان های البــرز، تهران، قزویــن، قم و 
مازندران، با افزایش میزان بارش نســبت به بــارش بلند مدت خود 

مواجه بوده اند.

ثبت بیشترین کاهش بارندگی در ۹ استان کشور

بررسی نمودار و نقشــه وضعیت انحراف بارش کشــور طی مهر سال 

جاری نســبت به بلند مدت، نشــانگر بی هنجاری منفی بارش در ۲۶ 

استان کشور اســت که میانگین بی هنجاری بارش تجمعی کل کشور 

برابر با ۲ میلی متر است.

با توجه به نقشه، بیشترین کاهش بارش در گیلان، گلستان، اردبیل، 

آذربایجان شرقی و غربی، کردستان، لرستان، چهارمحال و بختیاری 

و خراسان جنوبی به ثبت رسیده است .

سهم بارش مهر سال جاری ۲ درصد بارش سال آبی را تأمین کرد

براساس اطلاعات بلندمدت بارش کشور، ســهم بارش در مهر حدود 

۲.۵ درصد بارش کل سال آبی است، در حالی که میانگین بارش مهر 

)۱۴۰۳( حدود ۲ درصد بارش سال آبی را تأمین کرد که از نرمال کمتر 

بوده اســت و با توجه به نمودار زیر، ســهم بارش ۲۵ استان کشور با 

بی هنجاری منفی بارش نسبت به میانگین بلندمدت ثبت شده است.

مقایسه بیشــینه و کمینه دمای هوا در مهر ســال جاری و دوره 
مشابه سال گذشته

جداول زیر رخدادهای حدی دما شــامل فرین های دمای بیشــینه 

و کمینه ثبت شــده در مهر ۱۴۰۳ در کل کشور و مقایســه آن در دوره 

مشابه سال ۱۴۰۲ و بلندمدت اســت؛ طی مهر ۱۴۰۳ بالاترین بیشینه 

دما و پایین ترین کمینه دما در کشور به ترتیب برابر با ۴۷ و ۲.۲ درجه 

سلسیوس در ایستگاه کهنوج استان کرمان و اشنویه استان آذربایجان 

غربی گزارش شده است.

میانگین دمای هوا در بیشتر مناطق کشور بیشتر از نرمال بود

نقشه زیر بیانگر بی هنجاری دمای میانگین کشور از نرمال در مهر ۱۴۰۳ 

است؛ به طور کلی در این ماه میانگین دمای بیشتر مناطق کشور بیشتر 

از نرمال بوده است.

 میانگین دمای اســتان های واقع در مرکز و شــرق کشــور تا حدود

 ۴.۵ درجه سلسیوس بیشتر از میانگین بلندمدت بوده است و دمای 

هیچ منطقه ای سردتر از نرمال ثبت نشده است.

میانگین دمای تمام استان ها گرم تر از بلندمدت ثبت شد

در این ماه دمای میانگین تمام اســتان های کشور گرم تر از بلندمدت 

بوده است و انحراف از میانگین دمای مهر اســتان ها بین ۲.۸ درجه 

سلسیوس )خراســان جنوبی( تا ۱.۱ درجه سلسیوس )خوزستان و 

آذربایجان شرقی( متغیر بوده است.

کل کشــور با اختلاف دمای میانگین ۲ درجه سلســیوس نسبت به 

بلندمدت شرایط گرم تری نسبت به نرمال داشته است.

با مسئولان جامعه
 دوشنبه ۵ آذر ۱۴۰۳ / ۲۳ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۵ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۵

استاندار اصفهان تأکید کرد: ارتش جمهوری اسلامی ایران می تواند بازوی پُرتوان 
مدیریت استان در مسیر توسعه و تبدیل شــدن اصفهان به قطب انرژی و هوش 

مصنوعی باشد.
به گزارش »ایرنا« از روابط عمومی استانداری اصفهان، مهدی جمالی نژاد شامگاه 
شنبه در »یادواره سه هزار و ۱۲۴ شهید گلگون کفن ارتش جمهوری اسلامی« در 
اصفهان ، افزود: تبدیل شدن اصفهان به قطب هوش مصنوعی، انرژی و گردشگری 

برای این استان هدفگذاری شده است.
وی با ســتایش روحیه ایثار و فداکاری ارتشیان کشــور خاطرنشان کرد: ارتش 
جمهوری اسلامی ایران با تقدیم ۴۸ هزار شهید در کشور و سه هزار و ۱۲۴ شهید در 

استان اصفهان، نماد ایثار و استقامت است.
استاندار اصفهان گفت: اصفهانی ها همواره به ایثارگری و از خودگذشتگی معروف 
بوده و هستند و تقدیم این تعداد شــهید گلگون کفن از ارتش قهرمان به نظام و 

انقلاب نیز گوشه ای از این روحیه ارزشمند و بالاست.
جمالی نژاد با اشاره به جایگاه ویژه ارتش در میان مردم گفت: امروز ارتشیان کشور 
به دلیل سختکوشی، فداکاری و حضور سرسختانه در حفاظت از مرزها و ایستادگی 

کنار مردم در بحران ها و حوادث طبیعی از احترام خاصی برخوردارند.
استاندار اصفهان با بیان اینکه ارتش در کمک رســانی در بحران های طبیعی نیز 
همواره پیشگام بوده است، اظهار کرد: ارتشیان در ســال های گذشته با ایثار و از 
خودگذشــتگی در بحران های طبیعی کنار مردم بودند و این نشان دهنده روحیه 

ارزشمند و ستودنی ارتش در خدمت به مردم و میهن است.
جمالی نژاد بــا ادای احترام به خانواده های شــهدا گفت: دســت پدران شــهدا 
 را می بوســم و در برابر مادران، همســران، خواهــران و فرزندان آن هــا تمام قد 
ادای احترام می کنم، قرار نیســت راه این عزیزان فراموش شود و باید یاد و نام 

شهدا در این استان جاری و ساری باشد.

استاندار:

ارتش می تواند بازوی مدیریت اصفهان در مسیر توسعه باشد

طرح برخورد با خودروهای 
بدون مجوز و آلاینده در 

اصفهان
طرح برخورد بــا خودروهای بــدون مجوز و 
آلاینده، صبح پنجشــنبه یکم آذر با مشارکت 
 ســازمان حمــل بــار شــهرداری اصفهان و 

پلیس راهور انجام شد.

مدیرعامل انجمن صنفی مراکز مشاوره و روانشناسی استان اصفهان:

»اقتصاد«، دیگر عامل اصلی وقایع ازدواج و طلاق نیست
مدرس دانشگاه و مدیرعامل انجمن صنفی مراکز مشــاوره و روانشناسی استان اصفهان اظهارکرد: 
 برایند بررســی مشــاوران خانواده نشــان می دهد کــه »اقتصاد«، دیگــر عامل اصلــی در وقایع 

ازدواج و طلاق نیست.
سارا محمدی در گفت و گو با »ایرنا« عنوان 
کرد: به طــور معمول جوانــان مهمترین 
دلیل خــود را در بــاره کاهــش رغبت به 
ازدواج نگرانی در باره مســئله اقتصادی 
و نبود رفاه نســبی بیان می کنند اما این 
 پدیده اجتماعی لایه هــای دیگری را نیز 

در خود نهفته دارد.
وی افزود: دلایل کاهــش ازدواج جوانان 
تنها به مسائل اقتصادی محدود نمی شود 

و اکنون موانع دیگر از جمله »تغییر نگرش ذهنی افراد« نیز به آن اضافه شده است.
این روانشناس با بیان اینکه برای عده ای پذیرفتن تعهدها و نقش های جدید ازدواج بسیار دشوار است 
و با خلقیات آنها سازگاری ندارد، افزود: افراد با ازدواج وارد دنیای جدید می شوند و بار مسئولیت های 

مختلفی را به دوش می کشند که این مسئله نوعی هراس در جوانان امروز ایجاد کرده است.
استاد دانشــگاه ادامه داد: افراد به دلیل تصویر ذهنی از ازدواج های سنتی تصور می کنند با تن دادن 
به ازدواج، دیگر از دایره آزادی های زندگی مجردی خبری نیست که این مسئله ناشی از ناکافی بودن 

آموزش ها و درک نادرست از مفهوم زندگی مشترک است.
وی گفت: یکی دیگر از دلایل کاهش رغبت به ازدواج که دیدگاه منفی به زندگی مشترک ایجاد می کند 
والدینی هستند که متارکه کرده اند یا به دنبال طلاق عاطفی و ناسازگاریشان، تصویر ذهنی مطلوبی از 

ازدواج به فرزندان ارائه نکرده اند.
مدیرعامل انجمن صنفی مراکز مشــاوره و روانشناســی اصفهان افزود: نســل امروز معتقد است 
والدین آنها با ازدواج درگیر مشکلات مالی و از خود گذشتگی بوده اند، از این رو حریصانه در جست 
 و جوی کسب ثروت، موقعیت اجتماعی، آزادی و تفریح است و می پندارد ازدواج با این نوع دیدگاه 

ممکن است همسو نباشد.
محمدی با بیان اینکه نسل جوان خود را غرق در فضای مجازی و تبلیغات آن کرده است، افزود: این 
موضوع مشــکلات روانی و چالش های رفتاری نســل جوان را دو چندان کرده و ضعف مهارت های 

ارتباطی آنها به عنوان پیش نیاز مهم ازدواج را به دنبال داشته است.
این مدرس دانشگاه تأکید کرد: گشایش این گره های ذهنی و بازسازی نگرش جوانان نسبت به ازدواج 

نیازمند برنامه ریزی هدفمند و همزمان نهادهای مربوطه است.
به گزارش »ایرنا«، پایین بودن نرخ ازدواج، نقش مؤثری در بروز بحران جمعیتی دارد. نخستین اثر 
آن، کاهش نرخ موالید است به طوری که به گفته مسئولان، کاهش ۴۰ درصدی ازدواج ها باعث نزول 

۳۴ درصدی تولدهای سالانه نسبت به ۱۲ سال پیش شده است.
بر اساس آمار، سال ۱۴۰۲ تعداد کل ازدواج های ثبت شده در ثبت احوال استان اصفهان نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته تنها نیم درصد افزایش یافت.
حدود ۶۲۰۰واقعه ازدواج نیز در بهار ۱۴۰۳ در استان اصفهان ثبت شد که اگرچه نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته ۲.۳ درصد افزایش یافته اما به اذعان کارشناسان، جوانان همچنان به ازدواج بی علاقه 

هستند و این موضوع با توجه به تهدید پنجره جمعیتی نیازمند برنامه ریزی مؤثر و فراگیر است.
استان اصفهان اکنون با بیش از پنج میلیون و ۴۰۰ هزار نفر جمعیت در شاخص های جمعیتی روند 
کاهشی دارد. به گفته مسئولان، اگر هفت یا هشت سال آینده نرخ رشد منفی جمعیت جبران نشود، 

بین سال های ۱۴۲۵ تا سال ۱۴۳۰، یک سوم جمعیت این استان در سن سالمندی قرار می گیرند.

عکس خبر

خبر روزدیدگاه

معاون رئیس قوه قضاییه:

 سرقت بعد از  ۱۳ سال 
روند کاهشی دارد

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه 
قضاییه گفت: ســرقت که در ۱۳ سال گذشته 
به عنوان اولین جرم کشــور شناســایی شده 
بود، با تقســیم کار ملی روند کاهشی داشته 
اســت. به گزارش »ایمنا« و به نقل از معاونت 
اجتماعــی و پیشــگیری از وقوع جــرم قوه 
قضائیه، اصغر جهانگیر در نشســت مشترک 
با علی محمدی رئیس گروه اقتصادی دفتر 
رهبر معظم انقلاب و عضو مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام که با موضوع توانمندســازی 
محلات کم برخوردار برگزار شد، با تأکید بر اینکه 
سرقت اولین جرم کشور است، اظهار کرد: این 
معاونت به صورت ویژه در حوزه آســیب های 
اجتماعی کارهای بزرگی را انجام داده است، 
از جمله جمع آوری اطلاعات مهم در خصوص 
پرونده های کثیرالشاکی و پرتکرار مانند سرقت 
که در ۱۳ سال گذشــته به عنوان اولین جرم 
کشور شناسایی شده است. وی افزود: کسانی 
که در حوزه ســرقت قرار می گیرند، از سارق تا 
مال باخته و مال خر و همه کسانی که به نوعی 
در این فرایند تأثیرگذار هستند مورد بررسی قرار 
گرفتند و در نهایت در یکی از جلسات شورای 
عالی پیشــگیری از وقوع جــرم این موضوع 
مطرح و با تقسیم کار ملی برای اولین بار بعد از 
حدود ۱۳ سال شاهد کاهش سرقت بوده ایم؛ 
این اتفاق نشان دهنده این است هرجایی که 
کار علمی، حساب شده و منطقی صورت بگیرد 
می تواند آثار خوبی را به همراه داشــته باشد. 
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه 
قضاییه به مأموریت قوه قضاییه در پیشگیری 
از وقوع جرم اشــاره کرد و گفت: این معاونت 
در دو بخش آســیب های اجتماعی و مسائل 
پیشگیری از وقوع جرم بر اساس مأموریتی 
که قانون اساسی به قوه قضاییه داده، متمرکز 
شده است. جهانگیر ادامه داد: در همین راستا 
شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم کشور به 
موجب قانون در سال ۹۴ تشکیل شد که وظیفه 
مهمی از جمله سیاســت گذاری و تقسیم کار 
ملی و نظارت برای اجرای اقدامات پیشگیرانه 

را در این زمینه برعهده دارد.

معاون پرستاری وزارت بهداشت درباره تعیین تکلیف تعرفه های پرستاری، جذب ۱۱هزار پرستار و »لایحه حمایت مادی و معنوی از گروه پرستاری« توضیحاتی 
ارائه کرد. دکتر عباس عبادی در گفت وگو با »ایسنا«، درباره وضعیت نرخ تعرفه های پرستاری در سال آینده گفت: شورای عالی بیمه درباره تعرفه های پرستاری 
پیشنهاد داده که تعرفه های پرستاری برمبنای نرخ تورم افزایش یابد. پیشنهاد شورای عالی بیمه در مسیر »سازمان برنامه و بودجه« و هیئت دولت قرار می گیرد؛ 
منظور این است که پیشنهاد و مصوبه شورای عالی بیمه به سازمان برنامه و بودجه ارسال می شود و در هیئت  دولت به تصویب می رسد.  وی افزود: در حال حاضر، 
اظهار نظر درباره نرخ تعرفه های پرستاری قطعی نیست. معادل رشدی که به طور کلی تعرفه ها دارند، تعرفه های پرستاری در ضریب ریالی به همان میزان افزایش 
می یابد. ارزش نسبی خدمات نیز در کانون توجه قرار گرفته و در حال افزایش تعداد بسته های خدمتی هستیم تا دامنه شمولیت افزایش یابد. معاون پرستاری 
وزارت بهداشــت توضیح داد: افزایش نرخ ارزش نسبی خدمات به عنوان مکمل دوم در دستور کار قرار گرفته اســت. تا زمانی که خروجی نهایی از دولت خارج 
نشود، همه موارد در حد حدس و گمان است.  عبادی درباره جذب ۱۱هزار پرستار در سیستم بهداشتی و درمانی کشور نیز گفت: مجوز استخدام ۲۵هزار نیرو برای 
وزارت بهداشت صادر شده که از این تعداد، ۱۱هزار نفر برای گروه پرستاری است. معاونت توسعه وزارت بهداشت با همکاری سازمان اداری و استخدامی، آزمون 
استخدامی ۲۵هزار نیروی انسانی را در چند ماه آینده برگزار می کند. زمان بندی آزمون اســتخدامی در اختیار معاونت توسعه وزارت بهداشت است و جزییات 

برگزاری آزمون استخدامی را این معاونت اعلام می کند.

آزمون استخدامی پرستاران طی چند ماه آینده 

عکس: ایمنا



رئیس پیشین فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( از وضعیت فوتبال مدرن به شدت انتقاد کرد و گفت این ورزش به سرعت در حال فروش در سراسر جهان است 
و به مرور زمان علاقه مندان خود را از دست خواهد داد.

به گزارش »تسنیم«، سپ بلاتر از روندها و اســتفاده از فن آوری های جدید در فوتبال انتقاد کرد وگفت: زمانی هاولانژ )رئیس پیشین فیفا( پس از جام جهانی 
آفریقای جنوبی، جایی که فیفا نخستین پول واقعی خود را به دست آورد، به من گفت که من یک هیولا ساخته ام. راست می گفت. من واقعاً یک هیولا خلق کردم. 
فیفا زمانی که در سال 1975 به عنوان مدیر برنامه های توسعه ای به آن پیوستم، ضعیف بود. حامیانی مانند آدیداس پولی پرداخت نکردند و فقط توپ و تی شرت 
را هدیه دادند. نخستین قرارداد اسپانسری که در واقع سودآور بود، با کوکاکولا در سال 1976 امضا شد. سپس تلویزیون عمومی آمد که ناگهان اجازه تبلیغات را داد. 
فوتبال تبدیل به یک محصول فوق العاده برای تلویزیون شد، یک نمایش عالی که می شد با پول زیادی فروخت. نخستین جام جهانی که درآمد واقعی داشت، 
جام جهانی 2010 در آفریقای جنوبی بود. زمانی که اینفانتینو در سال 2016 رئیس فیفا شد، خود را در مهلکه دید، ماشین پول در حال کار است. حالا او آن را بیشتر و 
بیشتر تسریع می کند. ما شاهد فروش فوتبال هستیم. یوفا را در نظر بگیرید. زمانی یک جام قهرمانان، یک جام برندگان جام و یک جام نمایشی وجود داشت. 
اکنون لیگ قهرمانان با 36 تیم، لیگ اروپا با 36 تیم، لیگ کنفرانس با 36 تیم وجود دارد. در جام جهانی سال 2026 قرار است 48 شرکت کننده حضور داشته 
باشد که تقریباً یک چهارم کل کشورهای عضو فیفا است. مسابقات قهرمانی باشگاه های جهان در سال 2025 با حضور 32 تیم برگزار می شود. همه کف می زنند، 

چون پول زیاد است. اما این اشباع بیش از حد منجر به از دست دادن علاقه به فوتبال می شود.

فوتبال در حال فروش است

طلسم یامال برای بارسا
تیم فوتبال بارسلونا نتوانست طلسم کسب پیروزی بدون ســتاره 17 ساله اش را بشکند. حقیقت 
تلخی که به بارسا ثابت شد در تساوی برابر سلتا نبود لامین یامال به شدت محسوس بود و آنها باید 

مدیون اینیاکی پنیا نیز باشند.
به گزارش »ورزش سه«، یک بازی دیگر بدون لامین یامال و یک بازی بدون برد دیگر برای بارسلونا. 
در سه بازی اخیر که یامال یا نبوده یا از ابتدا بازی نکرده، دو باخت و یک تساوی به دست آورده اند. 
این در حالی است که در بالاییدوس، بارســا مســابقه را به خوبی مدیریت کرده بود. آنها نمایش 
فوق العاده ای نداشتند، اما عملکرد خوب رافینیا و تیزهوشی لواندوفسکی در تنها فرصتشان برای 

گلزنی کافی بود. دو ضربه و کار تمام شد.
بارســلونا آن ماشــین خلق موقعیت ها و گلزنی های ماه های اخیر نبود. دنــی اولمو در جناحین 
بازدهی اش را از دســت داده، اما مشکل این اســت که بازیکن دیگری در این موقعیت در ترکیب 

نیست. در سن سباستین، فرمین باید بازی می کرد. هیچ یک از این دو گزینه کار نکرد.
غیبت لامین دوباره به شدت محسوس بود. ویرانی با اخراج کاســادو آغاز شد. این ها اشتباهاتی 
هستند که بارسا به شدت تاوانش را پس داد. اشتباه از بازیکن برای دریافت کارت دوم و از نیمکت 
برای عدم تعویض او وقتی امکانش را داشت. بارسلونا نتوانست واکنش نشان دهد. بهترین خبر 
برای بارسلونا این است که اگر مشکلی پیش نیاید، لامین برای بازی سه شنبه در لیگ قهرمانان در 

دسترس خواهد بود.
و اما دروازه؛ یک بازی دیگر که اینیاکی پنیا نتوانست دروازه اش را بسته نگه دارد. و این چهارمین 
بازی متوالی اســت. اما تقصیر دروازه بان نبود، برعکس، اگر نبود، بارســلونا بازی را باخته بود زیرا 
او تیمش را از سه موقعیت واضح و مســلم برای ویگو نجات داد: یک والی از ایلایش موریبا و دو 

موقعیت تک به تک با آلفون و هوگو آلوارز.

رئال مادرید برنده  توپ طلا را نمی خواهد
رئال مادرید در این لحظه علاقه ای به برنده توپ طلای 2024 ندارد. به گزارش »مارکا«، رئال مادرید 
در تابستان گذشته برای جذب رودری تماس نگرفت و منابع معتبر از باشگاه می گویند که علاقه ای 
به جذب این هافبک نداشته اند، به ویژه به دلیل سن او )نزدیک به 30 سال( و این که مدت زیادی 
تا پایان قراردادش باقی مانده است )تا 2027(. استراتژی باشگاه مدت هاست که مشخص است: 
اجتناب از خریدهای ســنگین برای بازیکنانی که نزدیک به 30 سال دارند و ترجیح استعدادهای 
جوان تر. در حال حاضر هم رئــال مادرید هیچ برنامه ای برای جذب او نــدارد. نیاز رئال مادرید به 
تقویت پست هافبک محسوس است، اما مشــخصه های رودری با برنامه های آینده این باشگاه 

هم خوانی ندارد.

جاودانگی سیمئونه در لالیگا
دیگو سیمئونه، سرمربی آرژانتینی اتلتیکو مادرید به اولین مربی تاریخ لالیگا بدل شد که توانسته 

تنها با یک تیم 700 بار مربیگری کند.
به گزارش »فارس«، دیگو ســیمئونه برای هفتصدمین بار روی نیمکت اتلتیکومادرید نشســت. 
دیداری که با جذابیت زیاد نیز همراه شــد و اتلتی توانســت در 10 دقیقه پایانی کامبکی جذاب به 

نمایش گذارد و مقابل آلاوز به برتری دست یابد.
دیگو ســیمئونه به اولین مربی تاریخ لالیگا بدل شد که توانســت تنها با هدایت یک تیم از اسپانیا 
به آمار 700 بازی دســت یابد. در این 700 بازی، اتلتیکو به 413 برد، 156 تساوی و تنها 131 باخت 

دست یافته است. 
اتلتیکو مادرید در سال های هدایت سیمئونه 2 بار توانسته به ســلطه رئال و بارسلونا پایان بدهد و 

قهرمان لالیگا شود. این تیم همچنین 2 بار نایب قهرمان فوتبال اروپا شد.

خبر روز

درخشش ستاره ایرانی در 
لهستان

ســومین گل این فصــل علی   قلــی زاده در 
یخبندان پوزنان به ثمر رسید، چند هفته بعد از 
آنکه او در دربی لهستان نیز گل زد و بلافاصله 
سوار هواپیما شــد تا با پیوستن به تیم ملی، 
دوره کوتــاه فیفادی را آغاز کنــد، دوره ای که 
البته هواداران لخ را نگران کرد تا شاید دوباره 

فرم او از اوج کیفیت خارج شود.
به گزارش »ورزش ســه«، اما ستاره ایرانی 
بلافاصله بعد از بازگشــت، با یک ضربه بغل 
پای تماشــایی دروازه حریف را گشود. او در 
دقیقه 56 پاس هافبک ســوئدی تیمش را 
گرفت و با یک بغل پای راســت همراه کرد تا 
نسخه حریف را بپیچد و یک برد دیگر را هم 

در لیگ به دست آورد. 
با ایــن گل، حالا قلــی زاده امیدوار اســت 
مشــارکت بیشــتری در بازی های تیمش 
داشــته باشــد. او از 16 بازی فصل تنها پنج 
مسابقه را به صورت فیکس به میدان رفته اما 
حالا به نظر جایگاه خود در ترکیب اصلی را به 

دست آورده است.
قلی زاده آخرین بازیکنی بود که از اردوی تیم 
ملی بــه ترکیب تیمش بازگشــت اما با این 
حال ســرمربی او را در بین 11 بازیکن شروع 
کننده مسابقه قرار داد. البته او شش دقیقه 
بعــد از گل از زمین بیرون رفــت اما در یک 
ســاعت حضور 38 لمس، 24 پاس و یک 

پاس کلیدی هم از خود به جای گذاشت. 
قلی  زاده این فصل سه گل و دو پاس گل ثبت 
کرده و امیدوار است در ادامه فصل نمایش 
مؤثرتری هم داشــته باشــد و بتواند با این 
درخشش ارزش های خود به عنوان گرانترین 

بازیکن لیگ لهستان را ثابت کند.
پوزنان با این گل جایگاه خود در صدر جدول 
را تثبیت کرد و اختلاف با نزدیک ترین تعقیب 

کننده را به 4 امتیاز افزایش داد.
این آخرین بازی خانگی لخ پوزنان در سال 
2024 بود که با درخشش ستاره ایرانی همراه 
شــد و البته آتش بــازی بزرگ و گســترده 
هواداران را هم به دنبال داشــت؛ آنها جشن 

بزرگی را با این برد رقم زدند.

فوتبال جهان

عکس خبر

تحقیر شاگردان 
گواردیولا توسط 

»خروس ها«
تیم فوتبــال تاتنهــام موفق شــد در 
چارچوب هفته دوازدهــم رقابت های 
لیگ برتر انگلیس بــا نتیجه 3 بر صفر 
منچسترسیتی را مغلوب کند. شاگردان 
گواردیولا با این شکست با 23 امتیاز در 
رتبه دوم قرار گرفتند و خروس ها با 19 

امتیاز در رتبه ششم ایستادند.

زهــرا نعمتــی بــه عنــوان ســرمربی تیــم ملی 
پاراتیراندازی با کمان معرفی شد.

چند ماه بعد از پایــان بازی های پارالمپیک 2024 
پاریس فدراسیون جانبازان و توانیابان تصمیم به 
تغییر در کادرفنی تیم ملــی پاراتیراندازی با کمان 
گرفت. زهرا نعمتی، قهرمان ســه دوره بازی های 
پارالمپیک، بعد از مذاکره با فدراسیون مسئولیت 
هدایت این تیم را پذیرفت تا از این پس به عنوان 

سرمربی به فعالیت خود ادامه دهد.
طی حکمی از ســوی جلیل کوهپایــه زاده، رئیس 
فدراسیون جانبازان و توانیابان، زهرا نعمتی دارنده 

مــدال طــلا 3 دوره بازی هــای پارالمپیک 2012 
لندن، 2016 ریــو و 2020 توکیــو، هدایت تیم ملی 

پاراتیروکمان را برعهده گرفت. 
رئیس فدراســیون جانبازان و توانیابــان با تأیید 
این خبر به »ایســنا« گفت: »بعد از نشســتی که 
با رئیس انجمــن پاراتیروکمان داشــتیم و بعد از 
صحبت با زهرا نعمتی به این جمع بندی رسیدیم 
کــه از تجربیات او بــه عنوان ســرمربی تیم ملی 

پاراتیروکمان استفاده کنیم.« 
هدایت تیــم ملــی پاراتیروکمان را پیــش از این 
میلاد وزیری به عنوان ســرمربی، مجید احمدی 
مربی کامپوند و زهرا شــمس مربی بانوان برعهده 

داشتند. 

قهرمان پارالمپیک سرمربی تیم ملی شد

اولین گلزن سپاهان در لیگ، اولین گلزن طلایی ها در جام حذفی 

قیامکاوهبهکفشطلاختممیشود؟
اولین گلزن ســپاهان در لیگ 24، اولین گلزن این تیم در جام حذفی هم شد تا  مرضیه غفاریان
نشان دهد گاهی هم در فوتبال ایران »دود از کنده بلند می شود«. در روزگاری که 
رونالدو و مسی، ابر ستاره های فوتبال جهان یکی در آستانه پا گذاشتن به چهارمین دهه زندگی و دیگری در 37 
 ســالگی در رکوردزنی در مســتطیل ســبز توقف ناپذیر پیش می روند، اینجا در اصفهان، مهاجم 32 ســاله 

طلایی پوشان این دیار هم برای درخشش دوباره در میادین خیز برداشته است.
کاوه رضایی با گشودن سنگر پارس جنوبی جم در مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی تعداد گل های خود 
در این فصل برای تیم سپاهان در سه جبهه مختلف)لیگ برتر، لیگ قهرمانان آسیا و جام حذفی( را به عدد 4 
رساند. او با این حساب و با توجه به 671 دقیقه حضورش در میادین، آمار به مراتب بهتری نسبت به گلزنان برتر 

لیگ برتر از خود برجای گذاشته؛ یعنی یک گل به ازای هر 168 دقیقه بازی برای سپاهان. 
 مهاجمی که پیوستنش به ارتش طلایی اصفهان در تابستان گذشته با توجه به آمار نه چندان قابل دفاعی که در 
تراکتور از خود برجای گذاشته بود  با موجی از انتقادات مواجه شد و اگرچه با توجه به ترافیک خط آتش سپاهانِ 

مورایس در فصل پیش فرصت چندانی به 
این بازیکن پا به ســن گذاشته برای 
خودنمایی نرســید اما در نهایت با 
ثبــت 6 گل و 4 پــاس گل در 1015 

دقیقه ای که در کل برای تیمش 
به میــدان رفت توانســت 
هجمه ها علیه خودش را 
کاهش دهد. این بازیکن 
در فصــل جــاری هم بی 
توجه به حواشــی و البته 

سن و ســال خود، نه 
تنها عنوان برترین 
سپاهان  گلزن 
را تا بــه اینجای 

ه رقابت هــا از آن خود  کرد
بلکه از گلزنــان برتر لیگ هم به 
نوعی پیشــی گرفته است. کاوه 
اگر بــا همین فرمــان پیش رود 
چه بسا بتواند برای سومین فصل 
متوالــی کفش طلای لیــگ را به 

اصفهان بیاورد. 
جالب آنجاســت که این بازیکن ده 
سال پیش با درخشش در دیگر تیم 

اصفهانی مطرح شد. رضایی پس 
از آنکه با گشودن سنگر نفت تهران 

با پیراهن ذوب آهن نامش را به عنوان سومین گلزن رقابت های جام حذفی در سال 1393-1394 ثبت کرد 
و با سبزپوشان اصفهانی قهرمان این رقابت ها شد به پایتخت کوچ کرد بلکه با درخشش با پیراهن استقلال، 

آینده درخشان تری برای خود در فوتبال رقم بزند.
رضایی عملکرد فوق العاده ای در جمع آبی پوشان پایتخت داشت و در 41 دیدار  برای این تیم موفق به زدن 16 
گل شد و توانست با شش پاس گل عنوان دوم بهترین پاسور لیگ شانزدهم را نیز به خود اختصاص دهد تا در 
نهایت به جمع لژیونرهای ایرانی بپیوندد. او در نخستین فصل حضورش در شارلروا هم کارنامه پرباری از خود 
در بلژیک برجای گذاشت و هم خوب گل می زد هم پاسور خوبی بود و در نهایت در تیم منتخب آن فصل بلژیک 
قرار گرفت و نامزد کسب جایزه »گاو طلایی« شــد؛ جایزه ای که هر ساله در آن کشور اروپایی به بهترین گلزن 
ژوپیر لیگ داده می شود اما انگار موتورگلزنی و گلسازی این بازیکن در پایان همان فصل اول در اروپا خاموش 
شد و در نهایت این بازیکن پس از 5 سال به ایران بازگشــت. او حالا پس از 2 سال حضور دوباره در لیگ برتر 

تصمیم گرفته به روزهای اوجش در لیگ شانزدهم بازگردد.
اگرچه این مهاجم کرمانشــاهی در آن زمان 25 ســاله بود 
اما او این روزهــا ثابت کرده که ماهــی را هروقت از آب 
بگیری تازه است و او می خواهد در 32 سالگی دوباره به 
مهاجمی تبدیل شــود که هروقت پا به توپ شود 
لرزه بر اندام مدافعان حریف بیاندازد. اولین 
گلزن سپاهان در لیگ 24 و 
اولین گلزن طلایی پوشان 
در رقابت های حذفی علاوه 
بــر 4 گلی کــه در مــدت کم 
حضورش در مستطیل سبز برای 
سپاهان به ثمر رسانده، 2 پاس گل هم به نام خود 
ثبت کرده، خدا را چه دیدید شاید حضور پاتریس 
کارترون روی نیمکت طلایی پوشان ورق را به نفع 
ستاره کرمانشاهی سپاهان برگرداند. باید منتظر 
ماند و دیــد کاوه که در بدو حضور این ســرمربی 
فرانسوی در ســپاهان دوباره پایش به گل باز شد 
می تواند اعتماد جانشین مورایس را برای حضور 
بیشــتر در میادین به دســت آورد؟ آیا این مهاجم 
با تجربه در نهایت می تواند با ربودن گوی ســبقت از 
همتایان جوان خود در لیگ برتر برای اولین بار صاحب 

کفش طلای این رقابت ها شود؟ 
هرچه که هست قیام کاوه برای بازگشت به روزهای اوج 
که در 32 سالگی اســتارت خورده اگر در ادامه راه فروکش 
نکند و او درفــش طلایــی اش را زمین نگــذارد، می تواند 

نویدبخش روزهای درخشان برای سپاهان باشد. 

شبی که جهانبخش تیمش را گم کرد!
ارتباط ویژه فاینوردی ها با علیرضا جهانبخش سوژه اصلی تقابل این هفته او با تیم سابقش بود. 

به گزارش »ورزش سه«، 3 سال در د کویپ شماره ای را به تن می کرد که روزگاری بازیکنان مطرح 
فوتبال هلند می پوشیدند و کاپیتان تیم 
ملی فوتبال ایران که سابقه آقای گلی در 
لیگ این کشور را دارد، زمانی که سه فصل 
از »خودِ محبوبــش« فاصله گرفته بود و 
در برایتون وضعیت خوشایندی نداشت، 
تصمیم گرفت به هلند برگردد و آن زمان 

بود که فاینورد او را به خدمت گرفت. 
جهانبخش که از روزهــای خوبش دور 
شــده بود، در کانون توجهات قرار گرفت 
و هواداران فاینورد نســبت به او بینشی 
دوگانه داشــتند؛ برخی به خاطر داشتند که جهانبخش در هلند چه ســتاره  ای بوده و برخی معتقد 
بودند ناکامی در لیگ برتر انگلیس نشانه ای بوده تا جهانبخش از فرم خوبش فاصله بگیرد و دیگر 

قرار نیست آن روزها تکرار شود.
به هر ترتیب جهانبخش در ذهن خود، از اعتماد آرنه اسلوت  و هواداران فاینورد نهایت استفاده را برد و 
برای تیمش بسیار اثرگذار ظاهر شد. جهانبخش جدای از مصدومیت های مقطعی، هر زمان شرایط 
بازی کردن داشت، به تیمش برای موفقیت در هلند و اروپا کمک می کرد و جدای از آن، شخصیت 

دوست داشتنی جهانبخش همان چیزی بود که باعث شد تمام هواداران فاینورد عاشق او شوند.
در طرف مقابل هم جهانبخش بارها و بارها در مصاحبه های خود از خاص بودن تیم شــهر روتردام 
صحبت کرد و همچنین معتقد بود هواداران فاینورد در قیاس با هــواداران آژاکس و آیندهوون به 
مراتب پرشورتر و محبوب تر هستند که این نشان می داد علاقه جهانبخش و هواداران، رابطه ای دو 
طرفه بوده است. با این حال جهانبخش شنبه شب به د کویپ برگشت. او پیراهن آبی هیرنفین را به 
تن کرده بود و اگرچه از علاقه  شدید خود به فاینورد گفته بود، از همان بدو ورود به زمین تلاش می کرد 
تا مقابل تیم ســابقش گلزنی کند که البته غیر از آن، لحظه ای نبود که هواداران فاینورد او را تشویق 
نکند تا در مجموع جهانبخش شبی خاص را پشت سر بگذارد. در پایان بازی، بازیکنان فاینورد اغلب 

به سمت جهانبخش رفتند و شماره 7 سابق خود را در آغوش گرفتند.

هافبک های تراکتور هوای جانشین بیرو را نداشتند
در روزی که عملکرد حسین پورحمیدی با انتقاد روبه رو شد و بســیاری از کارشناسان و هواداران 
تراکتور او را مقصر شکست مقابل گل گهر می دانند اما عملکرد هافبک های دفاعی و مدافعان تراکتور 
هم روی ضربات بازیکنان گل گهر تأثیرگذار بود. به گزارش »ورزش سه«، روی گل اول مهدی تیکدری 
مسافت طولانی را بدون مزاحمت تا نزدیکی محوطه جریمه پا به توپ حرکت کرد و در نهایت ضربه 
محکم او به عارف آقاسی برخورد کرد و از بالای ســر پورحمیدی به گل تبدیل شد، او در این صحنه 

بدشانس هم بود که توپ بعد از برخورد به مدافع به نقطه ای رفت که دور از دستان او بود!
گل دوم گل گهر اما اشتباه او محسوس بود و واکنش عجیبی روی توپ داشت اما با این حال محمد 
نادری در شرایطی که می توانست به سمت مهاجم گام بردارد و اجازه شوت زنی ندهد تصمیم گرفت 
تا مسیر توپ را مسدود کند و عبور توپ از کنار او دید پورحمیدی را محدودتر کرد و در نهایت توپ به 
شکل عجیبی از مقابل دستان گلر تراکتور عبور کرد و به گل تبدیل شد. در روزی که پورحمیدی اشتباه 
تأثیرگذار داشت بدشانسی هم گریبان او را گرفت و البته بازیکنان گل گهر هم ضربات بی نقصی به 
سمت دروازه شلیک کردند تا بهترین فرصت جانشین بیرانوند برای حضور در ترکیب اصلی به شکل 
تلخی به پایان برسد، البته از لحاظ فنی و آمادگی ذهنی و بدنی نیمکت نشینی طولانی مدت او  و از 

دست دادن موقعیتی که در گذشته داشت هم در این روند بی تأثیر نبوده است!

مستطیل سبز
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رئیس مرکز پژوهش های شورای شهر اصفهان:

 اجلاس ۲۰۲۷ شهرهای تاریخی جهان کنش یار 
توسعه اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی اصفهان خواهد بود

رئیس مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: در نوزدهمین اجلاس شهرهای 
تاریخی جهان توانستیم میزبانی اجلاس بیســت ویکم را به دست آوریم؛ اجلاس۲۰۲۷ شهرهای 
تاریخی جهان کنش یار توسعه اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی اصفهان خواهد بود. مصطفی نباتی نژاد 
با اشاره به اهمیت برگزاری رویدادهای بین المللی به ویژه میزبانی اصفهان، به عنوان اولین شهر ایرانی 
از بیست ویکمین اجلاس اتحادیه شهرهای تاریخی جهان افزود: شهر اصفهان با تاریخ و فرهنگی 
غنی، همواره همچون مرواریدی در دل ایران زمین شناخته شده است؛ این شهر با معماری بی نظیر، 
هنرهای دستی شگفت انگیز و مردم مهمان نوازش می تواند به عنوان مرکز تبادل فرهنگ ها و ایده ها 
در سطح جهانی درخشش بیشتری پیدا کند که برای تحقق این آرزو، نیازمند برگزاری رویدادهای 
بین المللی هستیم. رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه نخستین 
نکته که باید به آن توجه کنیم، افزایش گردشــگری اســت، گفت: برگزاری رویدادهای بین المللی 
همچون کنفرانس ها، نمایشگاه ها و جشنواره ها، نه تنها موجب جذب گردشگران خارجی می شود، 
بلکه گردشــگران داخلی را نیز به اصفهان می کشاند، در این راســتا تصور کنید که خانواده هایی از 
نقاط مختلف جهان به اصفهان سفر می کنند، در کوچه های تاریخی اش قدم می زنند و با فرهنگ 
غنی ما آشنا می شوند، این امر نه تنها به رونق اقتصادی شــهر کمک می کند، بلکه به ما این امکان 
را می دهد که فرهنگ و هنر خود را به دیگران معرفی کنیم و از ارتباطات انسانی عمیق تری را برقرار 
ســازیم. نباتی نژاد تصریح کرد: دومین نکته تقویت ارتباطات فرهنگی و علمی است، برگزاری این 
رویدادها فرصتی برای تبادل دانش و تجربیات میان کشورها و فرهنگ های مختلف فراهم می آورد. 
ما می توانیم با دعوت از دانشمندان و هنرمندان برجســته، اصفهان را به محلی برای تبادل ایده ها 
و نوآوری ها تبدیل کنیم. وی ادامه داد: در نوزدهمین اجلاس شــهرهای تاریخی جهان توانستیم 
میزبانی اجلاس بیست ویکم را به دســت آوریم؛ اجلاس ۲۰۲۷ شهرهای تاریخی جهان کنش یار 
توسعه اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی اصفهان و این فرصتی طلایی برای معرفی بیشتر ظرفیت های 
اصفهان در ســطح جهانی خواهد بود. رئیس مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شهر اصفهان با 
اشاره به اینکه این دســتاورد، نتیجه تلاش سه ســاله مرکز پژوهش ها و نهادهای مرتبط است که 
در امتداد تشکیل دبیرخانه دائمی مجمع شــهرهای تاریخی ایران در اصفهان شکل گرفت، ادامه 
داد: این دبیرخانه به عنوان یک نهاد دائمی، می تواند به تقویت همکاری ها و تبادل تجربیات میان 
شهرهای تاریخی ایران و دیگر کشورها کمک کند و اصفهان را به عنوان یک قطب فرهنگی و علمی 
در سطح بین المللی معرفی کند. نباتی نژاد سومین نکته را توسعه و تکمیل زیرساخت ها دانست و 
گفت: برای میزبانی رویدادهای بین المللی، نیاز به بهبود زیرساخت ها از جمله هتل ها، حمل ونقل 
عمومی درون شهری و امکانات تفریحی داریم؛ این بهبودها نه تنها برای مهمانان بین المللی، بلکه 
برای شــهروندان اصفهانی نیز مفید خواهد بود و کیفیت زندگی را افزایش می دهد؛ تصور کنید که 
خیابان های اصفهان پر از زندگی و نشاط باشد، جایی که مردم از نقاط مختلف دنیا به هم می پیوندند 
و تجربیات خود را به اشتراک می گذارند. وی گفت: نکته چهارم ایجاد تصویر مثبت از اصفهان و ایران 
در سطح جهانی است. برگزاری موفقیت آمیز رویدادهای بین المللی می تواند به معرفی ظرفیت ها و 
جاذبه های شهر کمک کند و به جذب سرمایه گذاران و کسب وکارهای جدید منجر شود، در این راستا 
ما می خواهیم اصفهان را به عنوان یک برند جهانی معرفی کنیم؛ شهری که نه تنها تاریخی است، بلکه 
آینده ای روشن و پر از امید دارد. رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه 
اجلاس ۲۰۲۷ شهرهای تاریخی جهان می تواند پیشــران خوبی برای تکمیل پروژه های شاخصی 
همچون سالن اجلاس، دولت خانه صفوی، پیاده راه بافت تاریخی، موزه ریسباف، توسعه فرودگاه 
و تکمیل خط ۲ متروی اصفهان و پیگیری پروژه قطار سریع السیر باشد، افزود: این پروژه ها نه تنها 
زیرساخت های لازم را برای برگزاری رویدادهای بزرگ فراهم می کند، بلکه به بهبود کیفیت زندگی 

شهروندان و جذب گردشگران نیز کمک می کند.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

رفع مشکل ناترازی انرژی نیازمند برنامه بلندمدت است

رئیس شــورای اســلامی شــهر اصفهان گفت: دولت با روند منطقی، 
زمان بندی مشخص و در میان گذاشتن موضوع با مردم در زمینه اصلاح 

ناترازی ها گام بردارد.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، محمد نورصالحی روز یکشــنبه چهارم 
آذرماه)دیروز( در نطق پیش از دستور صدوپنجاه وپنجمین جلسه علنی 
شورای اسلامی شــهر اصفهان با گرامیداشت هفته بســیج اظهارکرد: 
پنجم آذر سالروز تأسیس بسیج در ســال ۱۳۵۸ به فرمان امام )ره( 
است؛ همان طور که در کلام امام)ره( و رهبری بارها عنوان شده است، 
بسیج و بسیجی برکات و خیرات و آثار الهی در کشور و انقلاب ما دارند.

وی افزود: هر زمانی که کشور در بحران ها، جنگ، ناامنی ها و بزنگاه ها 
 نیازمند حضور مردم بوده، بســیج با همدلی وارد شــده و مشــکل را 

رفع کرده است.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به بیانات امام خمینی)ره( 
درباره بســیج گفت: بنیان گذار کبیر انقلاب اسلامی بســیج را اینگونه 
تعریف کردند: »بسیج شــجره طیبه و درخت تناور و پرثمری است که 
شکوفه های آن بوی بهار وصل، طراوت یقین و حدیث عشق می دهد، 
بسیج مدرسه عشــق و مکتب شاهدان و شــهیدان گمنامی است که 
پیروانش بر گلدسته های رفیع آن اذان شــهادت و رشادت سر دادند؛ 
 بســیج میقات پابرهنگان و معراج اندیشــه پاک اســلامی است که 

تربیت یافتگان آن نام و نشان در گمنامی و بی نشانی گرفته اند؛ بسیج 
لشکر مخلص خداست«.

نورصالحی ادامه داد: امیدواریم بتوانیم قدردان این شجره طیبه و نهاد 
مقدس و خود جزیی از آن باشــیم و رفتار و اخلاق ما منطبق بر اخلاق و 
رفتار یک بسیجی به تمام معنا باشد و روزبه روز این درخت پرثمر تناورتر 
شــود، همان طور که آثار این درخت پرثمر را در کشــور و جهان در حال 
مشاهده هستیم. وی با اشاره به موضوع ناترازی انرژی بیان کرد: این 
روزها صحبت از ناترازی در همه حوزه هــا از جمله آب، برق، گاز، بنزین 
و دیگر حامل های انرژی است؛ دولت ها از سال ها قبل باید به فکر حل 
این ناترازی ها و بازگشت آن به مدار منطقی می بودند، اما به نظر می رسد 
دولت چهاردهــم به این فکر افتــاده اســت و در کلام رئیس جمهور و 

معاونان در این باره نکاتی را می شنویم.
رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان با اشــاره به دلایل این ناترازی، 
مصرف بیش از حد، تولید محدود یا دریافت نکردن قیمت واقعی گفت: 
این اتفاق در یک دوره طولانی رخ داده و طــی برنامه ای طولانی مدت 
باید آن را برطرف کرد؛ پیام ناترازی این اســت که تک تک ۸۵ میلیون 
نفر جمعیت ایران باید مصرف خود را اصــلاح کنند؛ باید بدانیم انرژی، 
سرمایه ملی است و اگر بی هدف مصرف شود به خود و نسل آینده مان 

ضرر می زنیم.

نورصالحــی گفت: نکته مهم این اســت کــه ناترازی ایجاد شــده در 
مدت کوتاه بــه وضعیت منطقــی برنمی گردد؛ یعنی اگــر درصدهای 
حساب نشــده ای به این اعداد اضافه کنیم، پرداخــت آن از توان مردم 
خارج می شود. وی با بیان اینکه در دریافت هزینه ها اصلاح باید صورت 
گیرد؛ اما لازم است متناسب با توان مردم و طی یک برنامه زمان بندی 
شده انجام شود، اظهار کرد: ناهمگونی بین قیمت و مصرف بنزین نیز 
نکته دیگری است؛ روزانه ۱۵۰ میلیون لیتر بنزین مصرف می کنیم، در 

حالی که این قیمت حتی هزینه توزیع آن نیست.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه هفته گذشته در خبرها 
آمد که در یک روز مصرف گاز ایران برابر با مصرف گاز کشــور چین شد، 
ادامه داد: رعایت نکردن مصرف انرژی سبب می شود که به نسل آینده 

خودمان لطمه بزنیم.
نورصالحی گفت: لازم است دولت با روند منطقی، زمان بندی مشخص و 
در میان گذاشتن موضوع با مردم در زمینه اصلاح ناترازی ها قدم بردارد.

وی با اشــاره به افزایش خروجی دریچه های ســد زاینــده رود گفت: 
امیدواریم کشاورزان به کشــت پاییزه خود برســند، اما سهم آبه شهر 
اصفهان، مادی ها و فضای ســبز اصفهان که به شــدت دچار تنش آبی 
است و باید در این تخصیص ها لحاظ شــود تا شهرداری بتواند معادل 

تخصیص داده شده برداشت کند.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به دلایل 
ناترازی انرژی، مصرف بیش از حد، تولید محدود یا 
دریافت نکردن قیمت واقعی گفت: این اتفاق در یک 
دوره طولانی رخ داده و طی برنامه ای طولانی مدت باید 
آن را برطرف کرد؛ پیام ناترازی این است که تک تک ۸۵ 
میلیون نفر جمعیت ایران باید مصرف خود را اصلاح کنند

با مسئولان
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مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان و مشاور شهردار 
در حوزه اقتصادی و مشارکت های مردمی گفت: با 
مصوبه شورای اسلامی شهر و تأکید شهردار اصفهان، 
امکان پرداخت مرحله ای عوارض نوســازی در این 

کلان شهر فراهم شد.
نادر آخونــدی در گفت وگو با »ایمنــا« اظهار کرد: با 

مصوبه شورای اسلامی شهر و تأکید شهردار اصفهان 
درباره پرداخــت مرحله ای عوارض نوســازی، این 
امکان برای شهروندان اصفهانی اجرایی شده است.
وی افــزود: بر این اســاس شــهروندان اصفهانی 
می توانند با مراجعه به مناطــق پانزده گانه و در دو 
مرحله تا پایان ســال جاری نســبت بــه پرداخت 

عوارض نوسازی خود اقدام کنند.
مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان و مشاور شهردار 
در حوزه اقتصادی و مشارکت های مردمی تصریح 
کرد: عوارض نوسازی بر اساس قانون وزارت کشور 

در ابتدای ســال به تمام املاک مسکونی و تجاری 
واقع در محدوده و حریم شــهر تعلق گرفته است و 
مالکان می توانند تا پایان ســال نسبت به پرداخت 

آن اقدام کنند.
آخوندی ادامه داد: شهروندان اصفهانی با پرداخت 
عوارض نوسازی تا پایان ســال علاوه بر استفاده از 
۱۰ درصد جایزه خوش حسابی، از ۵۰ درصد تخفیف 
 در عــوارض حمل ونقــل ریلی و پســماند به عنوان 
دو جزء اصلــی در صورت حســاب های پرداختی 

عوارض نوسازی نیز بهره مند می شوند.

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان:

امکان پرداخت مرحله ای عوارض نوسازی در شهر اصفهان فراهم شد

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان خبر داد

اصلاح لوکس نوری پارک نماز و جاده سلامت
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان گفت: اصلاح لوکس نوری پارک نماز و جاده سلامت به منظور بهبود 

وضعیت روشنایی خیابان ها و فضاهای عمومی آغاز شده است.
محمد صیرفی نژاد در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: با هدف ارتقای کیفیت روشنایی و فراهم کردن 
محیطی امن و دلپذیر برای شــهروندان، پروژه اصلاح لوکس نوری پارک نماز و جاده ســلامت در 

حال اجرا است.
وی با اشاره به اینکه این پروژه با اعتباری بالغ بر ۱۲ میلیارد ریال و به منظور بهبود وضعیت روشنایی 
خیابان ها و فضاهای عمومی آغاز شده است، افزود: امروزه روشنایی مناسب در فضاهای عمومی 
و معابر شهری نه تنها به بهبود کیفیت زندگی شهروندان کمک می کند، بلکه تأثیر بسزایی در ارتقای 

ایمنی و ایجاد فضایی دلپذیر برای گذران اوقات فراغت دارد.
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان تصریح کرد: این پروژه به عنوان یکی از اقدامات مهم در راستای 
توسعه زیرساخت های شهری اســت که شــامل نصب تجهیزات نوری جدید، تعویض چراغ های 
قدیمی با چراغ های کم مصــرف و با کیفیت بالاتــر، همچنین تقویت زیرســاخت های مربوط به 
برق رسانی است. صیرفی نژاد خاطرنشان کرد: این پروژه شــامل نصب ۲۵ پایه 6 متری دو طرفه 
به همراه پروژکتورهای ال ای دی خیابانی است که هدف آن افزایش کیفیت روشنایی و بهبود محیط 
برای شهروندان است که در این طرح، علاوه بر نصب تجهیزات جدید، عملیات حفاری و کابل کشی 

به منظور آماده سازی زیرساخت ها برای نصب فونداسیون های جدید نیز انجام می شود.
وی با بیان اینکه 6۸ عدد سری چراغ های قدیمی تعویض شــده است و به جای آن ها چراغ های 
ال ای دی ۳۵ وات نصب می شود که این تغییرات موجب افزایش روشنایی و کاهش مصرف انرژی 
خواهد شد، گفت: این اقدامات نه تنها کیفیت نوری منطقه را به طور قابل توجهی ارتقا می دهد، بلکه 

به بهبود ایمنی و رفاه عمومی در پارک نماز و جاده سلامت کمک خواهد کرد.
مدیر منطقه ۱۰ شــهرداری اصفهان ادامه داد: اجرای این طرح گامی مهم در راستای بهبود شرایط 

زندگی شهری و افزایش ایمنی و زیبایی این فضاها به شمار می آید.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان:

نصب نرم افزار »اصفهان من« بهره مندی از خدمات 
غیرحضوری شهرداری را افزایش می دهد

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری اصفهان گفت: نصب نرم افزار »اصفهان من« امکان 
بهره مندی از خدمات غیرحضوری شــهرداری را افزایش می دهد و منجر به کاهش آلودگی هوای 
شهر می شود. به گزارش »ایمنا«، سیدعلی معرک نژاد در برنامه رادیویی »صدای شهر« با بیان اینکه 
شهر اصفهان این روزها با معضل آلودگی هوا مواجه است، اظهار کرد: آلودگی هوا چهره شهر و تنفس 
شهروندان را با مشکل روبه رو کرده است که در راســتای کاهش این آلودگی، اقدامات مختلفی در 
حوزه های ترافیکی و زیســت محیطی توسط نهادهای مرتبط انجام می شــود؛ با وجود این، نقش 
مردم در کاهش آلودگی هوا بسیار مؤثر است. وی با اشاره به نرم افزار »اصفهان من« افزود: تلاش 
ما در شهرداری اصفهان مبتنی بر ارائه خدمات به گونه ای است که نیاز به مراجعه حضوری شهروندان 
کاهش پیدا کند؛ در همین راســتا نرم افزار »اصفهان من« طراحی شده است و خدماتی همچون 
دریافت اطلاعات، پرداخت عوارض خودرو، راهنمایی در زمینه پروانه های ساختمانی، استفاده از 
حمل ونقل عمومی، اطلاع از زمان رسیدن اتوبوس ها، خرید بلیت و موارد دیگر را به شهروندان ارائه 
می کند. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری اصفهان تصریح کرد: به شهروندان توصیه 
می کنم با جست وجوی نام نرم افزار »اصفهان من« در موتورهای جست وجو، آن را نصب کنند تا از 
خدمات درنظر گرفته شده بهره مند شــوند، زیرا نصب نرم افزار »اصفهان من« امکان بهره مندی از 

خدمات غیرحضوری شهرداری را افزایش می دهد و منجر به کاهش آلودگی هوای شهر می شود.

خبر روزاخبار

 تقویت هم افزایی میان 
نهادهای نظامی و بسیج 

ضروری است
جانشین گروه ۴۴ توپخانه نیروی زمینی ارتش 
جمهوری اسلامی بر اهمیت تقویت هم افزایی 
و هماهنگــی میان نهادهای نظامی و بســیج 
تأکید کرد وگفت: در دنیای امروز که تهدیدات 
متنوع و پیچیده تری متوجه امنیت ملی کشور 
است، بسیج، ارتش و سپاه پاسداران با اتحاد و 
همکاری مستمر می توانند مؤثرتر و کارآمدتری 
در مقابله با این تهدیدات ایســتادگی کنند. به 
گزارش »مهر«، سرهنگ فرشاد جمشیدی فر 
در آیین تجلیل از کارکنان بسیجی ارتش و سپاه، 
بسیجیان و فرزندان بسیجی، با گرامیداشت 
هفته بسیج، به جایگاه ویژه و تاریخ ساز بسیج 
در دفاع از انقلاب اسلامی و حفظ دستاوردهای 
نظام جمهوری اسلامی ایران اشاره و اظهار کرد: 
بسیج، یک جریان مردمی و الهام بخش است 
که همواره با رویکردی جهادی و آرمان گرایانه در 
صیانت از اصول و ارزش های انقلاب اسلامی در 
تمامی عرصه ها حضور داشته است. وی افزود: 
بسیجیان با ایمان راســخ و روحیه ایثارگرانه 
خود، در مبارزه با تهدیدات داخلی و خارجی در 
صف مقدم قرار گرفته انــد و همواره در خدمت 
به نظام و ملت ایران حضوری فعال و بی نظیر 
داشته اند. وی با بیان اینکه امروز شاهد هستیم 
که بسیج در عرصه های مختلف از جمله دفاعی، 
اجتماعی، فرهنگــی و اقتصادی به عنوان یک 
نیروی مولد و اثرگذار عمل می کند، افزود: ارتش 
و سپاه پاسداران، به عنوان دو رکن اصلی و مؤثر 
در حفاظت از امنیت کشور، همواره با همکاری 
نزدیک و هم افزایی بی وقفه با بســیج، از هیچ 
تلاشــی برای تأمین آرامــش و امنیت مردم 
کوتاهی نکرده اند. وی با اشاره به نقش برجسته 
فرزندان بسیجی گفت: فرزندان امروز بسیج 
که با آموزش های انقلابی و اســلامی تربیت 
یافته اند، همگام با والدین خود در عرصه های 
مختلف خدمت به کشور مشغول به فعالیتند. 
آنان با بهره گیری از آموزه های والای بسیج، نه 
تنها در حوزه های نظامــی، بلکه در بخش های 
گوناگون اجتماعی و اقتصادی، گام هایی مؤثر 
و پرافتخار برای پیشرفت و آبادانی ایران عزیز 

برداشته اند.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان با اشاره به مشوق هایی که برای ساختمان های سبز اختصاص می یابد، گفت: مدیریت شهری برای پشتیبانی 
از ساخت این ساختمان ها، رویکرد حمایتی دارد.

به گزارش »مهر«، ســیدمرتضی حســام نژاد با اشــاره به آغاز اجرای عملیاتی پروژه های مربوط به ساختمان های ســبز، اظهار کرد: این طرح ها بر اساس 
شاخص های تعریف شده، در تمام مراحل طراحی، اجرا و بهره برداری مورد تطبیق قرار می گیرد.

 وی با اشاره به اهمیت این شاخص ها، افزود: ســاختمان هایی که معیارهای لازم را دارا باشــند، پس از ارزیابی، لوگو یا امتیاز سبز بودن دریافت کرده و در 
سه سطح طبقه بندی می شوند.

  معاون شهرسازی و معماری شــهرداری اصفهان با اشاره به مشــوق هایی که همزمان با صدور پروانه های ســاختمانی به این پروژه ها اختصاص می یابد، 
تأکید کرد: مدیریت شهری در راستای حمایت از این طرح ها، نگاه کاملًا حمایتی دارد.

حســام نژاد با تأکید بر لزوم فرهنگ سازی در اســتفاده بهینه از منابع از جمله آب و انرژی )برق و گاز(، از برنامه ریزی های گســترده برای اجرای دقیق این 
سیاست ها خبر داد و گفت: این اقدامات نشان دهنده تعهد مدیریت شهری اصفهان به ترویج مفاهیمی همچون پایداری و حفاظت از محیط زیست است.

شهرداری اصفهان از احداث ساختمان های سبز حمایت می کند

صبحگاه مشترک 
بسیجیان ادارات استان 

اصفهان
صبحگاه مشــترک بســیجیان ادارات 
استان اصفهان یکشنبه ) ۴ آذر ۱۴۰۳( 
با حضور مهدی جمالی نژاد، اســتاندار 

اصفهان برگزار شد.
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جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( اســتان اصفهان گفت: برای تقابل با نظام سلطه به ترویج 
فرهنگ ایثار و شهادت نیازمند هستیم که روحیه مردم برای حفظ ارزش ها تقویت شود. 

 سرهنگ علی فتحیان در نشســت با اصحاب رســانه در خصوص برگزاری کنگره 24 هزار شهید استان 
اظهار کرد: برگزاری کنگره شهدا یکی از تأکیدات رهبر معظم انقلاب است زیرا اقدامی است که در راستای 
تمدن سازی حرکت می کند که بتوانیم برای تقابل با نظام سلطه آمادگی پیدا کنیم. وی ادامه داد: در واقع 
برای تقابل با نظام سلطه به ترویج فرهنگ ایثار و شهادت نیازمند هستیم که هرچه روحیه مردم برای حفظ 
ارزش ها تقویت شود شکست پذیری کمتر می شود. جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان 
اصفهان با بیان اینکه به مقصد رسیدن انقلاب اسلامی تنها با استفاده از ظرفیت های مردمی است، گفت: 
شهادت و ایثار فرهنگ عظیمی است که در همه ابعاد حرف برای گفتن دارد و برای بزرگداشت یاد و خاطره 
شهدا باید همه شهرستان ها و تا مرزها را پوشش دهیم. وی یادآور شد: 13 هزار یادواره شهدا در مدارس و 
مراکز مختلف برگزار خواهیم کرد و با توجه به تأکیدات رهبری بر فعالیت های هنری به سمت تولید و پخش 
آثار هنری فاخر سوق پیدا کرده ایم. فتحیان ادامه داد: باید در آثار فرهنگی نقطه زنی کرد و اثر کار فرهنگی 

باید آسیب و تهدید را پوشش دهد و تأثیرگذاری مشخصی داشته باشد.

برپایی موکب های متنوع در حاشیه کنگره ملی شهدا
همچنین ســرهنگ علیرضا منصوری، معاون فرهنگی هنری سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان 
گفت: کنگره های شهدا مانند رعد و برقی هستند که مسیر را در دل تاریکی روشن می کند. اصفهان با توجه 
به شهدایی که دارد، 28 سال پیش تاکنون اجلاسیه شهدا در آن برگزار نشده و از سال گذشته رسماً برگزاری 
اجلاسیه ملی 24 هزار شهید استان آغاز شد. وی ادامه داد: 24 هزار شهید داریم که هرکدام از ما باید نقش 

خود را در قبال آنها تعیین کنیم و متناسب با آن کار هنری انجام داد.
سرهنگ منصوری خاطر نشان کرد: موکب های فرهنگی و هنری و دستاوردهای نظامی و علمی و... در 

حاشیه این کنگره برگزار می شود و محدودیت های ترافیکی نیز متعاقباً اعلام می شود.

محمدجواد براتی، مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه با بیان اینکه ما در 
تحقق مسئولیت اجتماعی سه رویکرد را به صورت جدی دنبال می کنیم، 
گفت: انجام مطالعات پژوهشی برای هر اقدام، آموزش و توانمندسازی 
و جلب مشارکت ســایر ذی نفعان سه رویکرد اســت و در این مسیر 

الگویی را ایجاد کردیم که به زودی ارائه خواهد شد.
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه در پنل تخصصی مســیر مسئولانه با 
موضوع الگوی نوین مسئولیت اجتماعی شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: 
طراحی شکل گیری و وجود فولاد مبارکه خود نوعی مسئولیت اجتماعی 
است، این صنعت به همت برخی از جوانان اتفاقی را رقم زدند که از آهن 
ثروت آفرینی کنند، چرا که ما برای آرامش، آسایش و ارتقای کشور نیاز 
به ابزار فولاد داریم، باور راه اندازی فولاد مبارکه سخت بوده اما این باور 

وجود داشته و محقق شده است.
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه تصریح کرد: بنیانگذاران فولاد مبارکه 
در ابتدا به این مســئله فکر کردند که این شــرکت می تواند تأثیراتی را 
بر محیط اطراف داشته باشد، بر این اســاس طرح توسعه منطقه ای 
فولاد مبارکه که شامل همه مناطق متأثر از فولاد مبارکه بود را تعریف و 
اقداماتی نظیر ساخت مساجد، مدارس، مراکز درمانی، راه و … را در آنها 

اجرا کرد تا باری از دوش مردم بردارد.
وی با بیان اینکه طرح های کوچک و بزرگ در این زمینه اجرایی شده 
است، افزود: از سویی نیز ما باشــگاه فولاد مبارکه را با 2200ورزشکار 
زن و مرد در سطوح مختلف سنی و در رشته های مختلف داریم که در 
رده های آماتور تا حرفه ای فعالیت دارند و نظیر چنین باشگاهی را هنوز 

در سطح کشور نداریم.
براتی گفت: فولاد مبارکه همواره همانطور کــه در زمینه تولید، صنعت 
و اقتصاد نقش ویژه داشته و پیشــرو بوده است، در زمینه مسئولیت 
اجتماعی نیز پیشــرو و الگو بوده و همه صنایع همــواره نگاه به فولاد 
مبارکه داشتند که گامی را که فولاد مبارکه برمی دارد دیگران نیز بردارند.

وی در ادامه فلســفه وجود فولاد مبارکه را مسیر ماندگاری برای خلق 
آینده بهتر دانست و ادامه داد: درصدد اجرای برنامه هایی هستیم که 

بتوانیم این هدف را محقق سازیم.
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه با بیان اینکه طی ســه ســال گذشته 
ارزیابی از اقدامات حوزه مسئولیت اجتماعی فولاد مبارکه انجام دادیم 
که البته همه فعالیت ها روشن و قابل دفاع بود، گفت: در این ارزیابی ها 
به این نکته رسیدیم که در حوزه مسئولیت اجتماعی بهبود و تغییراتی 

را ایجاد کنیم. سعی کردیم رویکرد فعالانه داشته باشیم، ننشینیم که 
درخواست هایی بیاید و ما بررسی کنیم که ورود کنیم یا خیر، خودمان 
فعالانه وارد شدیم، مسئله یابی کردیم و بر اساس یافتن مسئله که باری 
از روی دوش مردم بردارد، قطعه ای از پازل ساختن آینده بهتر را دنبال 
کردیم. مسئله را دریافتیم به دنبال حل آن بودیم و با تأکید بر مشارکت 

مردم فعالیت های خود را دنبال کردیم.
وی تأکید کرد: ما رویکرد اصلی مســئولیت اجتماعی فولاد مبارکه را 
از فرمایشــات رهبر معظم انقلاب گرفتیم، از ایــن رو ایجاد، تقویت و 

شناسایی حلقه های پیشرفت را در ابتدا در دستور کار قرار دادیم.
براتی با اشاره به اینکه تصمیم گرفتیم بهره وری و اثربخشی اقدامات ما 
بر اساس یک سری مطالعاتی باشد که بر اساس آن مطالعات ما این 
بهره وری را ارتقا دهیم، اضافه کرد: در این زمینه موفق شدیم و آن را به 

عنوان الگوی جدید به سایر صنایع نیز عرضه کردیم.
وی گفته: ما این اقدام را از سه سال گذشته از شرق اصفهان آغاز کردیم، 
الگو را به بلوغ اولیه رساندیم و در شهرستان های غرب استان نیز ادامه 
دادیم و با توجه به اینکه فولاد مبارکه به وسعت ایران است این الگو را 
در جای جای کشور مانند فولاد هرمزگان فولاد سنگان و غیره اجرایی 

خواهیم کرد تا کمک به پیشرفت مناطق داشته باشیم.
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه با بیان اینکه ما در تحقق مســئولیت 
اجتماعی سه رویکرد را به صورت جدی دنبال می کنیم، افزود: انجام 
مطالعات پژوهشــی برای هر اقدام، آموزش و توانمندسازی و جلب 
مشارکت سایر ذی نفعان این سه رویکرد است، در این مسیر الگویی 

را ایجاد کردیم که به زودی ارائه خواهد شد. وی اضافه کرد: فولاد، آهن 
و حدید برخاسته از دل مردم است اگر قرار باشــد برای کشور اتفاقی 
بیفتد توســط مردم رقم خواهیم زد، فولاد مبارکه به دنبال این اســت 
 که این زمینه را فراهم کند کــه چه در عرصه اقتصــاد و تولید ثروت و 
ایجاد اشتغال و چه در عرصه پیشرفت منطقه ای با مشارکت خود مردم 

این کار را انجام دهد.

اشــتغال زایی برای ۴۳۱ نفر در رویکرد جدید تحقق مســئولیت 
اجتماعی فولاد مبارکه

همچنین غلامرضا پوربافرانی، رئیس واحد توسعه و تکامل منطقه ای 
شرکت فولاد مبارکه در این پنل با بیان اینکه بحث مسئولیت اجتماعی 
از زمان نصب تجهیزات در شرکت فولاد مبارکه آغاز شد، گفت: برای این 
امر ســاخت راه ها و دیگر مراکز از همان ابتدای فعالیت فولاد مبارکه 
آغاز شد که البته این اقدامات در راستای رفع نیازهای خود شرکت نیز 
بوده است. وی در ادامه با ارائه گزارشی از عملکرد سه سال اخیر فولاد 
 مبارکه در حوزه مســئولیت اجتماعی گفت: در این بازه زمانی بیش از

 207 هزار نفر ساعت آموزش در کارگاه های آموزشی برای اقشار مختلف 
مردم برگزار شد.

رئیس واحد توسعه و تکامل منطقه ای شرکت فولاد مبارکه همچنین به 
ارائه مشاوره به 17 هزار نفر در این بازه زمانی اشاره کرد و افزود: همچنین 
بازدیدهای آموزشــی تجربی برای بیش از 15 هزار نفر به همت فولاد 
مبارکه برگزار شده است که در این بین می توان به بازدید کشاورزان برنج 
کار لنجان از مزارع خشک کاری شمال کشور اشاره کرد که همین روش 

در حال حاضر در استان اصفهان در حال اجرایی شدن است.
وی در ادامه با اشــاره بــه اینکه اجــرای مســئولیت های اجتماعی 
فولادمبارکه طی سه سال اخیر منجر به اشتغال زایی برای 431 نفر شده 

است، گفت: همه این مشاغل پایدار بوده است.
پوربافرانی همچنین به اجرای 47 رویداد برای توانمندســازی مردم 
مناطق تحت تأثیر فولاد مبارکه اشاره کرد و گفت: این دوره های آموزشی 
منجر به توانمندســازی مردم شــده و مربیان زیادی در این دوره ها 
پرورش یافتند تا بعد از پایان این طرح نیز بتوانند فعالیت داشته باشند.

وی میزان زمین های تحت پوشش طرح های فولاد مبارکه را در حوزه 
 مســئولیت اجتماعی 500 هکتار اعلام کرد و گفت: همچنین بیش از

 5000 دام را تحت پوشش قرار دادیم.

مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه در پنل تخصصی مسیر مسئولانه تشریح کرد؛

3 رویکرد اصلی فولاد مبارکه در حوزه تحقق مسئولیت اجتماعی
جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان:

 ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در تقابل با نظام سلطه
مؤثر است

 www:zayanderoodonline.ir
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